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Z MĚSTA
Slovo starosty
Moji milí Vracovjáci, 

zdá se mi, jako by to bylo teprve včera, 
kdy jsem psal úvodník do prvního letošního 
zpravodaje. Ani jsme se nenadáli a stojíme 
na prahu léta. Období, které přeje dlouhým 
slunečným dnům ideálním pro odpočinek, 
zábavu či společné chvíle s rodinou a přáteli. 
Ještě, než Vám popřeji pohodové letní dny, 
dovolte mi, abych Vás v  krátkosti seznámil 
s  nejzásadnějšími investičními akcemi, 
které by měly přispět k  tomu, aby byl život 
v  našem městě zase o  něco příjemnější 
a atraktivnější. Jde o akce, na kterých se buď 
už pracuje, nebo v  brzké době odstartují. 
Pokud jde o  první skupinu, tady bych chtěl 
zmínit opravy komunikací v  ulicích Cihel-
ná a Záhumenská. V podstatě jde o jedny z 
posledních panelových ulic, které u nás ješ-
tě máme. Práce jsou zde rozděleny na  dvě 
etapy. První se týká převážně ulice Cihelná, 
Záhumenská pak bude navazovat. V  obou 
ulicích dojde nejen na  výměnu povrchu, 
bude zde položen asfalt, ale také na rekon-
strukci veřejného osvětlení. Vše by mělo 
být kompletně hotovo v  polovině října. 
Na  rekonstrukci komunikací v  těchto uli-
cích padne částka přesahující 10,5 milionu 
korun. Bezmála 2,5 milionu pak z městské-
ho rozpočtu spolkne rekonstrukce veřejné-
ho osvětlení v Cihelné a Záhumenské. 

Další velmi významná investice se týká 
Domu s  pečovatelskou službou. Aktuálně 
už se tam pracuje na  opravách sociálního 
zařízení a  koupelen hned v  pěti bytech. 
Díky těmto opravám bude zajištěna dosud 

chybějící bezbariérovost. Všech pět bytů by 
mělo být připraveno k  nastěhování nových 
nájemců v  první polovině měsíce října. 
Stavební úpravy zde vyjdou na  více než 1,7 
milionu korun. Téměř 1,2 milionu pak bude 
v Domě s pečovatelskou službou stát výmě-
na výtahu. Ten za  dlouhá léta provozu 
vykazuje značné nedostatky a poruchovost. 
Hotovo by mělo být do  konce září. Suma 
přesahující 6,6 milionu korun pak poputuje 
na opravu šaten a sociálního zařízení v měst-
ské kuželně. Především sociálky jsou zde 
ve  velmi neutěšeném stavu. Plán je přitom 
takový, že je město bude po  rekonstrukci 
dál využívat pro nejrůznější akce pořádané 
na nám. Míru. Tady by měly práce odstarto-
vat už v září a hotovo by mělo být nejpozději 
do  150 kalendářních dnů. Projekt, který by 
měl být zrealizovaný ještě během letních 
měsíců, asi nejvíce potěší děti. Jde o  kom-
pletní obnovu hřiště v  ulici Luční. Chybět 
nebudou nejrůznější průlezky, houpadla ani 
pískoviště. Vybudování nového hřiště vyjde 
na více než 600 tisíc korun. Rovných 10 mili-
onů je pak v  letošním rozpočtu vyčleněno 
na  rozjezd projektu týkajícího se výstavby 
Obecního domu na nám. Míru, kde bude mít 
své sídlo knihovna s čítárnou, infocentrum, 
zázemí zde pak najde také základní umělec-
ká škola, Městský kulturní klub a pověstnou 
třešničkou na  dortu bude i  velkokapacitní 
multifunkční sál pro pořádání nejrůzněj-
ších kulturních a  společenských akcí. Aktu-
álně jsou v  plném proudu kroky směřující 
k  výběru zhotovitele stavby. Pokud půjde 
i  nadále vše podle plánu, realizace začne 
na  podzim. Myslím, že projektů máme 
rozpracovaných opravdu hodně a  troufnu 

si tvrdit, že naše město posunou zase 
o pořádný kus dopředu. 

Milí Vracovjáci, pokud byste se chtěli 
na cokoliv ohledně investic či dění v našem 
městě zeptat, neváhejte se mi ozvat. Vždy 
si na Vás rád udělám čas! Teď už bych Vám 
chtěl popřát sluncem a  pohodou zalité let-
ní dny. Ať už vyrazíte na dovolenou k vodě, 
na  procházky do  přírody nebo budete rela-
xovat doma na zahradě, užijte si každý oka-
mžik opravdu naplno. 

Ať se Vám daří! 
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Zastupitelstvo města Vracova
- schválilo 7. úpravu rozpočtu města Vracova za rok 2023 v souladu 

s § 16 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územ-
ních rozpočtů, ve  znění pozdějších předpisů, a  to rozpočtová 
opatření č. 61 - 67.

- schválilo 1. úpravu rozpočtu města Vracova za rok 2024 v souladu 
s § 16 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územ-
ních rozpočtů, ve  znění pozdějších předpisů, a  to rozpočtová 
opatření č. 1 - 9.

- schválilo výsledek inventarizace majetku za  rok 2023, a  to  
za Město Vracov a jeho příspěvkové organizace Veřejně prospěš-
né služby Vracov, Masarykovu základní školu Vracov, Mateřskou 
školu Vracov a Základní uměleckou školu Vracov.

- souhlasilo s podáním výpovědi Dohody o zařazení do evidence 
a pravidlech pro poskytování náhrady nákladů na ubytování uza-
vřené dne 7. 11. 2023 mezi Jihomoravským krajem, IČ: 70888337, 
se sídlem Žerotínovo náměstí 449/3, 601 82 Brno a Veřejně pro-
spěšnými službami Vracov, Vypálená 622, IČ: 47899166, se sídlem 
Vypálená 622, 696  42 Vracov, s  tím, že výpověď bude doručena 
nejpozději do 31. 5. 2024, tzn. že smluvní vztah skončí po uplynu-
tí třicetidenní výpovědní doby dne 30. 6. 2024.

- schválilo v  souladu s  ustanovením § 102 odst. 3 zákona  
č. 128/2000 Sb., zákona o obcích (obecní zřízení), v platném zně-
ní, poskytnutí dotace z rozpočtu města ve výši 80.000 Kč pro TJ 
SOKOL Vracov, z. s., IČ: 47375779, se sídlem Sokolská 900, 696 42 
Vracov na činnost a dopravu oddílu národní házené v roce 2024  
a uzavření veřejnoprávní smlouvy na její poskytnutí.

- schválilo v  souladu s  ustanovením § 102 odst. 3 zákona  
č. 128/2000 Sb., zákona o obcích (obecní zřízení), v platném zně-
ní, poskytnutí dotace z rozpočtu města ve výši 165.000 Kč pro TJ 
SOKOL Vracov, z. s., IČ: 47375779, se sídlem Sokolská 900, 696 42 
Vracov na  činnost oddílu kuželek, rekreačního sportu, stolního 
tenisu, nohejbalu a sportovní gymnastiky v roce 2024 a uzavření 
veřejnoprávní smlouvy na její poskytnutí.

- schválilo v  souladu s  ustanovením § 102 odst. 3 zákona  
č. 128/2000 Sb., zákona o obcích (obecní zřízení), v platném zně-
ní, poskytnutí dotace z rozpočtu města ve výši 150.000 Kč pro TJ 
SOKOL Vracov, z. s., IČ: 47375779, se sídlem Sokolská 900, 696 42 
Vracov na částečnou úhradu energií v kuželně v roce 2024 a uza-
vření veřejnoprávní smlouvy na její poskytnutí.

- schválilo v souladu s ustanovením § 102 odst. 3 zákona č. 128/2000 
Sb., zákona o obcích (obecní zřízení), v platném znění, poskytnu-
tí dotace z rozpočtu města ve výši 280.000 Kč pro FC Vracov, z. s., 
IČ: 64479439, se sídlem Tyršova 1620, 696 42 Vracov na podporu 
sportování dětí a kopané ve Vracově v roce 2024 a uzavření veřej-
noprávní smlouvy na její poskytnutí.

- schválilo udělení souhlasu města Vracova jako oprávněného 
z předkupního práva věcného a výhrady zpětné koupě dle čl. III. 
odst. 3.4 Kupní smlouvy V-2286/2023-738 ze dne 15. 6. 2023 uza-
vřené mezi prodávajícím Městem Vracov a  kupujícími manžely 
XXX a  XXX, se zřízením zástavního práva včetně případných 
ujednání souvisejících (zákaz zcizení a  zatížení) dle předložené 
zástavní smlouvy ve prospěch Česká spořitelna, a. s., IČ: 45244782, 
se sídlem Olbrachtova 1929/62, 140 00 Praha 4, k zajištění úvěru 
manželů XXX a  XXX na  financování výstavby rodinného domu 
na pozemku parc. č. 5184/51 v obci a katastrálním území Vracov, 
jenž vlastní ve společném jmění manželů. Platnost souhlasu se 
stanovuje do 30. 6. 2024. Nebude-li do této doby uvedená zástav-
ní smlouva předložena ke vkladu práva do katastru nemovitostí, 
tento souhlas pozbývá platnosti.

- schválilo uzavření kupní smlouvy mezi prodávající XXX a kupu-
jícím Městem Vracov o převodu pozemku parc. č. 1157/10 – orná 
půda o  výměře 286 m2 a  pozemku parc. č. 1157/11 – orná půda  
o  výměře 232 m2 v  obci a  katastrálním území Vracov za  kupní 
cenu 1.250 Kč/m2, tj. celkem 647.500 Kč do vlastnictví města Vra-
cova; správní poplatek za  podání návrhu na  vklad vlastnického 
práva do katastru nemovitostí uhradí Město Vracov.

- schválilo uzavření kupní smlouvy mezi prodávající XXX a kupu-
jícím Městem Vracov o převodu pozemku parc. č. 1157/16 – orná 
půda o výměře 492 m2, pozemku parc. č. 1736/8 – ostatní plocha 
o  výměře 26 m2 a  pozemku parc. č. 1764/1 – orná půda o  výmě-
ře 187 m2 v  obci a  katastrálním území Vracov za  kupní cenu  
1.250 Kč/m2, tj. celkem 881.250 Kč do  vlastnictví města Vracova; 
správní poplatek za podání návrhu na vklad vlastnického práva 
do katastru nemovitostí uhradí Město Vracov.

- schválilo uzavření kupní smlouvy mezi prodávajícími podílový-
mi spoluvlastnicemi – každá id. 1/3 nemovitosti XXX, XXX a XXX 
a kupujícím Městem Vracov o převodu pozemku parc. č. 1157/12 
– orná půda o výměře 514 m2 v obci a katastrálním území Vracov  
za  kupní cenu 1.250 Kč/m2, tj. celkem 642.500 Kč do  vlastnictví 
města Vracova; správní poplatek za podání návrhu na vklad vlast-
nického práva do katastru nemovitostí uhradí Město Vracov.

-	 uložilo starostovi města jednat s VSV, a. s. o realizaci protieroz-
ních opatřeních na  pozemcích parc. č. 4520, 4209/97 a  4210/2  
v katastrálním území Vracov a informovat Zastupitelstvo města 
Vracova o návrhu řešení. Termín plnění: 31. 8. 2024

-	 nepřijalo	návrh	usnesení: „Zastupitelstvo města Vracov ukládá 
odboru výstavby a  zemědělství prověřit možnost zavedení jed-
nosměrného provozu vozidel s obousměrným pohybem cyklistů 
a  opatření na  zklidnění dopravy v  ulici Dlouhá. Termín plnění: 
 15. 6. 2024.“ (Návrh nebyl přijat pro nedostatek hlasů)

Zpracovala: Lucie Křiváková
majetkoprávní referent MěÚ Vracov

Veřejná	zasedání	ZASTUPITELSTVA	MĚSTA	VRACOVA
Anonymizováno	dle	zákona	č.	110/2019	Sb.,	o	zpracování	osobních	údajů
Výpisy	ze zasedání	Zastupitelstva	města	Vracova,	které	do	uzávěrky	příspěvků	zasedalo	1x	dne	21.	3.	2024
a	mimo	jiné	projednalo/schválilo:
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BŘEZEN
Novotný Antonín 93
Kozumplíková Františka 91
Procházka Josef 90
Raiskub František 88
Raiskupová Františka 86
Kaiser Drahomír 84
Bachelová Zdeňka 84
Chytilová Magdalena 83
Janošková Marie 83
Hložek Ivan 82
Presová Františka 82
Kopřivová Eva 82
Finferová Antonie 81
Uhlířová Zdenka 81
Zifčáková Anna 81
Buřil Jaromír 80
Jandásková Jarmila 80
Bačík Josef 80
Škarecká Marie 80
Varmužová Marie 80

DUBEN	
Lukešová Marie 96
Blaha Jaroslav 90
Išová Marie 90
Klobásová Františka 87
Goliášová Zdenka 87
Doleželová Marie 84
Hlaváč Jaroslav 82
Lacmanová Anna 82

SPOLEČENSKÁ	KRONIKA
Jubilanti

Varmuža Jan 82
Fridrichová Ludmila 82
Novotná Ludmila 81
Dlouhá Zuzana 81
Otépková Marie 81
Škarecká Dana 80
Paška Josef 80
Polášková Marie 80

KVĚTEN	
Ondrůšek Miloslav 89
Krečmerová Marie 88
Lukešová Růžena 87
Niklová Ludmila 87
Fialová Marie 85
Dzurko Rudolf 84
Kozumplíková Františka 82
Vrbovská Eva 81
Loprais Antonín 81
Symerská Libuše 81
Chytková Irena 80
Bulvová Jana 80

ČERVEN	
Gasnárková Marie 94
Škarecká Františka 93
Michalová Růžena 91
Berková Františka 89
Kecková Anna 86
Raiskup Zdeněk 86
Sabáčková Milada 85

Mezihoráková Jiřina 85
Ševela Tomáš 84
Všetula Antonín 84
Lopraisová Marie 84
Říha Luboš 83
Juříková Anna 82
Koutná Jana 82
Polášek Vlastimil 82
Raiskup Jiří 81
Blahová Marie 81
Klímková Marie 80
Přikrylová Milena 80
Novotná Božena 80
Pašková Marie 80
Hanáková Anna 80 

Výročí	svatby	

ZLATÁ	SVATBA	-	50	LET	

BŘEZEN 
Josef a Marie Klimešovi 

KVĚTEN 
Lubomír a Jarmila Šafářovi 

ČERVEN 
Josef a Bronislava Kunertovi 

DIAMANTOVÁ	SVATBA	-	60	LET	

ČERVEN 
Jaroslav a Marie Klímkovi 

Úmrtí
Marie Mezihoráková, Marie Repíková, Emanuel Křižka, Vlastimil Ryba, Marta Glacová, Anděla Těšinová, Josef Bačík, 
Jarmila Šťastná, Anna Huserková, Miloš Tesař, Jiří Stloukal, Marie Bělíková
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Úmrtí
Marie Mezihoráková, Marie Repíková, Emanuel Křižka, Vlastimil Ryba, Marta Glacová, Anděla Těšinová, Josef Bačík, 
Jarmila Šťastná, Anna Huserková, Miloš Tesař, Jiří Stloukal, Marie Bělíková

Jakub Sláma

Vítání	občánků	13.	4.	2024	

David Novotný Klára Chmelová

Kateřina Šimečková Bruno Brázdil
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Vítání	občánků	22.	6.	2024

Vojtěch Kunický

Petr  Maňásek Viktorie Raiskupová
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Hospodaření	města	Vracova	za	rok	2023

Rozpočet příjmů a výdajů na rok 2023 byl schválen Zastupitel-
stvem města v této výši:
Příjmy	 	111.147.400	Kč
Výdaje		 	111.147.400	Kč

V  průběhu roku byl rozpočet upravován a jeho konečná výše  
po úpravách činila:
Příjmy	 161.582.100	Kč
Výdaje	 	83.756.900	Kč

Zůstatek	na	konci	roku	byl	zahrnut	do	rozpočtu	na	rok	2023.

Město v průběhu roku dostalo dotace na:

provoz infocentra   35.000
pečovatelskou službu  1.950.100
volby prezidenta ČR 115.800
oprava pomníku obětem světových válek 64.800 
šablony I. J. A. Komenský ZUŠ  523.800
šablony I. J. A. Komenský MŠ  689.600
šablony I. J. A. Komenský MZŠ   1.693.300 
pro JSDH  99.000
pro JSDH  90.600 
hospodaření v lesích   252.400
hospodaření v lesích  32.000 
venkovní učebny MZŠ  1.429.900
obnova větrolamu v Olšíčkách  54.900 
na výkon státní správy   2.863.400
nákup zavlažovacích vaků  29.200
pořízení nabíjecí stanice elektrokol  78.100 
zrestaurování Kudláčova kříže  27.000
kurz trénování paměti  27.000
materiální vybavení KD Vracov  274.200 
Dotace byly čerpány na základě rozhodnutí o poskytnutí dotace.

Z  rozpočtu města a  z  rezervního fondu Rady byly poskytnuty 
příspěvky na  základě předložených žádostí – např. Klubu seniorů, 
DDM Vracov, TJ Sokol, sdružení Omega, SONS ČR z.s., ROSKA z.p.s, 
PAHOP z.ú., Espediente z.s., linka bezpečí, Českému svazu včelařů 
z.s., Svazu tělesně postižených Vracov, Malovaný kraj z.s., Baby-
box Ludvík Hess z.s., FC Vracov, Tenisovému klubu Vracov, soubo-
rům – Lipina, Soubor písní a tanců Vracovjan, Harmonie, Koňadra, 
Mysliveckému spolku Vracov, ochotnickému divadelnímu spolku 
Nejenxmíchu, Sboru dobrovolných hasičů Vracov, Kyjovské Slovác-
ko v pohybu, Zdravotní klaun, Hudební spolek Vracovjáci, Římsko-
katolická farnost Vracov, Centrum pro sluchově postižené, Na  kole 
dětem, spolek rodičů při Masarykově ZŠ, nemocnice Kyjov p.o., měs-
to Kyjov.

V průběhu	roku	město	investovalo	finanční	prostředky

MK	Horní	a	Dolní	řádky	 8 500 000
Oprava	památky	Kudláčův	kříž	 	51 000
Dětské	hřiště	ul.	Řadová	 	498 900
Obnova	větrolamu	Olšíčka	 	109 900
MK	příprava	Záhumenská	a	Cihelná	 	249 500
Oprava	pomníku	obětem	svět.	válek	 	81 000
Oprava	válečných	hrobů	 	85 000
TI	Olšíčka	 	2 543 900	
Obecní	dům	+	náměstí	 	1 662 300
Výkup	pozemků	 	112 400
Opravy	nebytových	budov	 	169 500
Odpadové	hospodářství	 	5 361 900
Oprava	střechy	MŠ	a	výmalba	 	773 600
Pořízení	nabíjecí	stanice	elektrokol	 	130 100
Nákup	zavlažovacích	vaků	 	36	500

Petra Šťastná, účetní města Vracov

Město Vracov

00285498

 6 880 335

tun

MJ

tun 193,90248,144
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Léto, dovolená, výlety … Pro mnohé to nejočekávanější období 
roku je konečně tady. Pevně věřím, že i  v  době, kdy čas plyne tak 
nějak pomaleji a  přeje lenošení, si najdete chvilku a  navštívíte 
některou z akcí, kterou pro Vás právě na letní měsíce připravujeme. 
Také o letošních prázdninách bude na vracovském náměstí promí-
tat letní kino! V tradičním čtrnáctidenním cyklu Vám budeme při-
nášet novinky z  české i  zahraniční kinematografie. Pro promítání  
za dobrovolné vstupné a s drobným občerstvením budou i tentokrát 
vyhrazeny páteční večery. Věřím tedy, že se sledováním filmů pod 
hvězdami posetou letní oblohou necháte zlákat … 

Letos v  létě chystáme i  několik večerů, které budou patřit živé 
hudbě, zpěvu a tanci. Ráda bych už teď prozradila víc, jelikož ještě 
ladíme detaily, nezbývá než si na  konkrétní informace ještě chvíli 
počkat. Snad nic nezakřiknu, když už teď prozradím, že jeden z let-
ních koncertů by měl být věnován místním legendárním kapelám 

… Co už nyní má svůj pevný termín, je odpoledne věnované dětem. 
Na programu je v neděli 25. srpna na prostranství naproti radnice. 
Děti se mohou těšit na  skákací hrady, animátory, dílničky, chybět 
nebudou prodejní stánky s nejrůznějšími pochutinami či hračkami 
a dětské odpoledne pak zakončí promítání letního kina. 

Další sobota, tedy ta poslední srpnová, bude patřit tradičním 
dožínkám. Letos to bude s hospodáři Silvií a Miroslavem Vrbovými. 
Krojový průvod zamíří od  kulturního domu k  radnici, kde se bude 
odehrávat dožínkové zvykosloví. Poté se vypraví k vinným sklepům 
v  Barákách. Tady už se návštěvníci mohou těšit na  ochutnávky vín 
místních vinařů, chybět pak nebudou ani stánky s  občerstvením  
a rukodělnými výrobky a večerní zábava s DH Vracovjáci. 

Troufnu si tvrdit, že i  letošní léto bude plné zajímavých akcí, při 
kterých se těším na viděnou! 

Jana Fridrichová, vedoucí MKK Vracov   

Z MĚSTSKÉHO	KULTURNÍHO	KLUBU

KNIHOVNA	VRACOV
musely složit zkoušku ze čtení. Nejprve každý žáček přečetl krátký 
úryvek ze známé pohádky a  pak podle porozumění textu musel 
správně přiřadit obrázek. Po  celou dobu je pečlivě poslouchal král 
s  královnou, kteří se na  závěr shodli, že děti tuto nelehkou zkouš-
ku zvládly na  výbornou. Nic už tedy nebránilo tomu, aby složily 
čtenářský slib, který jim přečetla paní knihovnice, a král mohl začít 
s  pasováním. Každý žáček poklekl před pana krále a  ten jej sym-
bolicky položením meče na  rameno pasoval na  čtenáře. Poté děti 
obdržely malou pozornost – knihu, kterou jim předala paní krá-
lovna, a z rukou knihovnice převzaly pamětní list, záložku do knihy 
a odznáček jako potvrzení, že se staly opravdovými rytíři řádu čte-
nářského.

Během prázdnin bude knihovna otevřena stejně jako každý rok, 
a to v úterý a čtvrtek od 8:00 do 11:30 a odpoledne od 14:00 do 17:30. 
Od  srpna navíc bude v  naší knihovně opět probíhat akce „Balení 
učebnic a knih“ každý půjčovní den až do konce září. Cena jakéhoko-
liv formátu je 10 Kč/ks.

Na závěr už stačí všem popřát příjemné a pohodové prožití letních 
prázdnin.

Prázdninová	otevírací	doba	(2.	7.	–	29.	8.	2024)
Úterý 8:00 – 11:30 a 14:00 – 17:30
Čtvrtek 8:00 – 11:30 a 14:00 – 17:30

Za MěK Vracov Kateřina Gasnárková

Ke  konci školního roku naše knihovna každoročně pořádá dvě 
významné akce pro žáky prvního stupně ZŠ. První z nich byla již tra-
diční „Noc s  Andersenem“, která se konala v  pátek 5. dubna a  pat-
řila žákům 3. ročníku. V  letošním roce se této velmi oblíbené akce 
zúčastnilo 30 dětí, které byly vybaveny karimatkami, spacáky, ply-
šáky a také nějakou tou dobrotou k večeři. Děti se nejdříve dozvě-
děly něco málo o  panu Andersenovi, ale hlavně s  napětím čekaly 
na  setkání s  paní spisovatelkou Lucii Hlavinkovou, jejíž knížka 
Bylinková babička a ilustrace z ní byly hlavním titulem nakladatel-
ství Albatros, které v letošním roce oslavilo 75. výročí svého vzniku. 
Po besedě děti následně představily své výtvarné práce, které si pře-
dem připravily a se týkaly Andersenovy pohádky Sněhová královna, 
která letos oslavila 180 let od svého vzniku. Večer se děti rozdělily 
do  skupinek, vybavily baterkami a  vydaly na  strašidelnou stezku 
kolem hřbitova. Po návratu ze stezky děti zhlédly pohádku Velký čer-
vený pes Clifford a jako ve správném kině, tak i v knihovně si během 
sledování filmu všichni pochutnávali na popcornu. Druhý den ráno 
všechny probouzela vůně teplého čaje a čerstvá snídaně v podobě 
oblíbených donutů. Po snídani děti malovaly křídami na chodníku 
před knihovnou a čekaly, až si pro ně přijdou rodiče. Z knihovny děti 
samozřejmě neodcházely s  prázdnou, od  paní knihovnice obdrže-
ly malou pozornost – pohlednici, pamětní list a  odznáček – jako 
památku na toto pohádkové dobrodružství.

Ve středu 12. června se v naší knihovně uskutečnilo pasování žáků 
z prvních tříd na čtenáře. Pozvání na tuto významnou akci přijal král 
s královnou z dalekého Písmenkového království, kteří na ně celou 
dobu dohlíželi. Aby děti mohly být pasovány do řádu čtenářského, 
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Léto	v infocentru
S  příchodem letních měsíců se blíží i  začátek naší hlavní turis-

tické sezóny v informačním centru. Ani letos Vás v těchto měsících 
neochudíme o rozšířenou pracovní dobu, a to o sobotách a státních 
svátcích. Těšit se tu na  vás bude šikovný brigádník, který vám rád 
se vším poradí. Rozšíření otvírací doby infocentra souvisí se  získá-
ním dotace z JMK, která je určena na podporu a zkvalitnění služeb 
v informačních centrech.

Nedílnou součástí přípravy na hlavní turistickou sezónu je aktu-
alizace databází a  informací pro nastávající období. Tím můžeme 
turistům pomoci najít tu správnou věc, kterou zrovna potřebují. 
Doplňují se upomínkové a  sběratelské předměty, které si u  nás 
mohou zakoupit. 

Pro letošní rok je připravena novinka v podobě nového cykloprů-
vodce Na  kole i  pěšky. V  něm se prezentuje i  naše město, které 

zde má také svůj tip na  výlet. Součástí průvodce je stejnojmenná 
mobilní aplikace, která se stala v minulých letech velmi oblíbenou. 
Nebude chybět ani turistická mapa našeho nejbližšího okolí. Turisté 
budou mít na výběr, zda si koupit průvodce s mapou nebo si stáh-
nout mobilní aplikaci.

Na  sezónu už jsou připravena i  naše dvě venkovská muzea, kte-
rá se nachází v  ulici Záhumenská. Nebývá výjimkou, že se turisté 
do nich v létě rádi podívají a dozvědí se tak něco o historii bydlení 
a obyvatel našeho města.

Přeji Vám všem krásné slunné léto plné nových zážitků.
 Informační centrum města Vracov,  Hana Mezihoráková

Sokolovna
V  prostorách sokolovny od  konce května 2024 probíhá rekon-

strukce skladu sportovního nářadí a pomůcek. V posledních letech 
přibyly ke  stávajícím kroužkům nové sportovní kroužky a  oddíly, 
o  které je velký zájem a  které jsou organizovány TJ Sokol Vracov 
nebo DDM Vracov, jako jsou např. aerobic, atletika nebo gymnasti-
ka, která navazuje na svou tradici z dávných minulých let. Na obsa-
zenost sportovní haly je vytvořen rozvrh a  dá se říci, že jak zde 
začnou od osmé hodiny ranní cvičit žáci základní školy ve Vracově, 
poslední sportovní aktivity končí ve  21.00. Každý kroužek i  oddíl 
potřebuje své pomůcky a nářadí, které jsou mnohdy velmi rozměr-
né. V roce 2023 proběhla schůzka, které se zúčastnili pan starosta, 

Koupaliště
Letošní sezónu na  koupališti jsme zahájili 

v pátek 14. 6. 2024. I tentokrát bylo tento den 
vstupné pro děti do  15 let zdarma. Vstupné 
jsme ani tento rok nezvyšovali a připravili jsme 
několik novinek. Jednou z  nich je pořízení 
vzduchové trampolíny o rozměrech 8x5 m, kte-
rá je určena pro všechny věkové kategorie, tak-
že mohou na ní „ skákat“ jak dospělí, tak děti, 
a to deset osob současně. Již nyní mám infor-
maci, že trampolína je hojně využívána. Barvy 
trampolíny - žlutá jako sluníčko, béžová jako 
písek na pláži a modrá jako voda - byly zvole-
ny na doporučení dodavatele, a to jako barvy, 
které tolik nepřitahují slunce. V žádném přípa-
dě nejsou inspirovány vlajkou Ukrajiny. Další 
novinkou je cvičení s  Veronikou, každou stře-
du (kromě 3. 7.) bude probíhat od 18.00-18.30 
cvičení ve vodě a od 18.30-19.30 relaxační jóga. 
Vstupné bude součástí vstupného na naše kou-
paliště. Ještě máme pro Vás jedno překvapení, 
ale to nyní neprozradím, zavčas bude zveřejně-
no. Přeji Vám hezké léto, příjemně strávený čas 
na našem koupališti a nám jako provozovateli 
sezónu bez jakýchkoliv problémů. 

Veřejně	prospěšné	služby	Vracov

provozovatel VPS, zástupci školy, vedoucí kroužků, oddílů TJ a DDM, 
zástupci DDM, FC, SH-ČMS, a  byl dohodnut termín, rozsah oprav 
a  změn ve  skladu nářadí. V  „nářaďovně“ byla vyměněna dvě sta-
rá dřevěná kastlová okna za  plastové s  neprůhledným sklem, byly 
opraveny omítky a vymalováno, instalováno nové úsporné led osvět-
lení, vyměněna zárubeň včetně nových dvoukřídlých dveří. Bude 
provedena oprava betonové podlahy speciální stěrkou, pečetící vrst-
vou a následně proveden nátěr. Na uložení žíněnek, koberců, apod. 
bude vybudován kovový box. Doufáme, že takto zrekonstruovaná 
„nářaďovna“ napomůže k  většímu přehledu a  pořádku uložených 
sportovních pomůcek.
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Poděkování
Naše poděkování tentokrát patří panu Švédovi a synům, kteří při-
chystali májku v lese a také koncem května provedli její pokácení  
na náměstí. Uvedené práce provedli zdarma.

Chystáme
Jsou objednány dvě nové lavičky, které budou v nejbližší době umís-
těny na ulici Okružní naproti československého kostela. Jedna bude 
ve stínu pod javorem, druhá o kousek dál na sluníčku. Když si půjde-
te do pekárny u Niklů koupit zmrzlinu, můžete si ji vychutnat na 
těchto nových lavičkách.

Květoslava Hubáčková

Z MATEŘSKÉ	ŠKOLY
ZÁVĚR	ŠKOLNÍHO	ROKU	V	MATEŘSKÉ	ŠKOLE	VRACOV

Květen a hlavně červen je v naší mateřské škole každoročně poznamenán značnou hektičností. Kromě běžné vzdělávací práce připravuje-
me pro děti spoustu akcí, aby si závěr školního roku užili ještě více než jiné měsíce. Nebylo tomu jinak ani letos. Přes častou nepřízeň počasí, 
kdy jsme museli často improvizovat a některé akce posouvat, měly děti dostatek – troufám si říci – krásných zážitků.

Namátkou některé z akcí:

Skanzen Strážnice (předškoláci)

Vláček u Išů Návštěva ZUŠ

Výlet do Kovozoo
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Výlet na hrad Buchlov s naučnou stezkou

Výlet do Sokolíčku ke Dni dětí

Mezi velice úspěšné akce patří “Den rodiny” a “Rozloučení s před-
školáky a  pasování”, které se pořádají na  školní zahradě společně  
s rodiči dětí.

Pro rodiče nově přijatých dětí byla uspořádána schůzka, na které 
se rodiče vždy dozvědí vše potřebné o provozu naší mateřské školy 
a mají možnost se zeptat na cokoliv, co je zajímá. V této souvislos-
ti bych krátce zmínila letošní zápis do školky. Bylo zapsáno 54 dětí, 
jedno dítě nebylo hlášeno k trvalému pobytu ve Vracově. Toto dítě 
nemohlo být přijato, protože trvalý pobyt je jedním z  kritérií pro 
přijetí. Rodiče na  tuto skutečnost byli upozorněni hned u  zápisu  
a nakonec žádost ani nepodali. K přijetí se tedy posuzovalo 53 žádos-
tí. Přijato bylo 43 dětí. Nebylo přijato 10 dětí, které dovrší 3 roky 
v  období říjen – prosinec 2024. Vzhledem k  datu narození nemají 
tyto děti právní nárok na umístění do mateřské školy. Přesto se jeví 
šance, že ještě některé dítě bude na konci srpna dodatečně přijato. 

Kvapem se blíží prázdniny. Školka bude v provozu (stejně jako jiné 
roky) v červenci, v srpnu bude zavřeno. Již v červenci bude ve třídách, 
které nebudou v provozu, prováděn generální úklid. Paní uklízečky 
to o  prázdninách nemají vůbec jednoduché, protože kromě gene-
rálního úklidu musí souběžně provádět všechny činnosti a  úklid  
ve zbývajících dvou třídách, ve kterých probíhá provoz. Pokračují pak 
po dvoutýdenní zasloužené dovolené, kterou mají první dva týdny 
v srpnu, aby dokončily úklid ve zbývajících třídách. Není v mateřské 

škole věc, kterou by tzv. nevzaly do ruky. Vše musí být dezinfiková-
no, umyto, vypráno, aby děti 2. září (kdy letos začíná znovu provoz 
mateřské školy) přišly do čisté, vonící školky.

V  závěru bych chtěla popřát všem dětem a  rodičům, aby si užili 
léta a  co nejvíce společně strávených chvil. Krásné prázdninové 
zážitky všem.

Za kolektiv zaměstnankyň mateřské školy ředitelka Ivana Vaverková
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Na  Masarykově základní škole ve  Vracově se během uplynulých 
měsíců konalo mnoho aktivit, které obohatily naše žáky i pedagogy.

Jednou z prvních akcí byla beseda o Ugandě, kterou vedla Hana 
Martinková. Jako dobrovolnice pomáhala v  tamní nemocnici 
a žákům přiblížila život a zdravotní péči v této africké zemi. 

Na Den Země první stupeň byl v ZOO Hodonín, kde žáci pozná-
vali zvířata na statku, plnili úkoly v zoologické zahradě a sledovali 
komentované krmení. Starší žáci absolvovali turistické trasy v okolí 
Vracova, navštívili ekologické centrum Hostětín nebo pluli po Baťo-
vě kanále. Cílem bylo podpořit ochranu životního prostředí a ukázat 
dětem krásy naší přírody.

Deváté a osmé třídy se vydaly na dvoudenní výlet do Prahy, kde 
navštívily například Svět medúz, Pražský hrad, Petřín, Muzeum vos-
kových figurín a Národní muzeum. 

Naši dějepisní nadšenci se skvěle umístili na  Historiádě v  Tepli-
cích, kde jako nejlepší základní škola obsadili 7. místo.

Významným hostem školy byl přírodovědec a ilustrátor Jan Dun-
gel, který škole věnoval ilustraci puštíka obecného, symbolu moud-
rosti. Tento krásný obraz nyní zdobí prostory školy.

Významný byl také jednodenní výlet do  Vídně. Žáci navštívili 
zahrady Schönbrunnu, historické centrum města, Stephansdom 
a zábavní park Prater. I přes občasný déšť si účastníci výlet velmi užili.

ZE	ŠKOLY

Šesťáci se zapojili do literární soutěže Souboj čtenářů, a i když 
se jim nepodařilo postoupit do finále, jejich úsilí a spolupráce byly 
obdivuhodné. 

Branný závod, který se konal 23. května, byl další skvělou příle-
žitostí pro žáky vyzkoušet si své schopnosti. Soutěžily pětičlenné 
hlídky na trasách dlouhých 1,5 km pro první stupeň a 3 km pro druhý 
stupeň. Na stanovištích plnily různé úkoly, od střelby ze vzduchovky 
po zdravovědu.



13

V  červnu proběhl Týden celebrit, který pořádal Žákovský parla-
ment. Akce spočívala v tom, že žáci přišli do školy oblečení jako růz-
né známé tváře. V pondělí to byli sportovci, v úterý herci a zpěváci, 
středa patřila povolání, čtvrtek historickým osobnostem a v pátek se 
ve škole objevily pohádkové postavy

Tyto akce nejen rozšířily obzory našich žáků, ale také podpořily 
jejich zájem o svět kolem nás a jeho ochranu.

Za kolektiv školy Bronislav Chovanec

V květnu se deváté třídy také vydaly na dvoudenní výlet do Pol-
ska. Navštívily Krakov s  jeho historickými památkami a  Solný důl 
Wieliczka. Nejsilnějším zážitkem však byla návštěva koncentrač-
ního tábora Osvětim, která dětem připomněla důležitost boje proti 
nenávisti a zachovávání míru.

V pátek 17. května proběhl hlavně na 1. stupni Pyžamový den. Žáci 
si vzali své oblíbené pyžamo a plyšového kamaráda. 

Z DOMU	DĚTÍ	A	MLÁDEŽE	VRACOV
Další	úspěšná	sezóna	za	námi!

Po minulé úspěšné sezóně dívky z Aerobic teamu Vracov nezahálely a hned v září se vrátily zpět do haly a začaly tvrdě pracovat na nových 
choreografiích. 

V první polovině sezóny se některé členky pravidelně zúčastňovaly závodů jednotlivců, které probíhaly formou master class. Závody byly 
rozděleny na kategorie profi a neprofi a také dle věku. Probíhaly ve dvou kolech, a to základním a finálovém. Vracovské dívky téměř vždy 
postoupily až do finálového kola, jejich výsledky byly inspirující a motivovaly celý tým k dalším úspěchům.
Kategorie	BABY	–	tj.	do	6.	let:

Žofie Vorálková – 1., 2. a 5. místo
Mia Ondráčková – 1. a 4. místo
Natálie Gasnárková – 4. místo

Kategorie	KIDS	–	tj.	7-8	let:
Sára Gasnárková – 1., 2., 3., 5. a 6. místo
Beata Bábíčková – 1. a 6. místo
Karolína Šeďová – 2. místo
Adéla Bělíková – 4. místo

Kategorie	CHILDREN	–	tj.	9-10	let:
Laura Gasnárková – 2., 3., 4., 4. a 5. místo 
Tina Karlíková – 5., 5. a 6. místo
Eliška Goliášová – 3. místo 
Anna Marie Bábíková – 6. místo
Denisa Tománková – 6. místo

Kategorie	TEENAGERS	–	tj.	11-13	let:
Kateřina Bábíčková – 1., 1., 3., 4. a 4. místo
Nela Svobodová – 3., 3., 3. a 6. místo 
Sabina Malárová – 1. místo
Dominika Výletová – 2. místo
Kategorie JUNIORS – tj. 14-17 let:
Natálie Konštandová – 1. a 5. místo
Nela Plášková – 3. místo
Natálie Inemanová – 5. místo

Kategorie	SENIORS	–	tj.	18	a	více	let:
Tereza Valentová – 2., 4. a 6. místo
Sára Valentová – 5. a 6. místo
Kristýna Sasinová – 7. místo

Ve druhé polovině sezóny holky čekalo několik týmových závodů po celé ČR, na nichž všechny tři závodní choreografie dosahovaly nej-
vyšších příček. Aerobic team Vracov reprezentovaly dva estetické týmy – Myší rodeo a Bohyně, a jeden fitness tým – Love on stage. Dívky se 
zúčastňovaly závodů Česko se hýbe, Aerobic Tour, Aerobic & Dance League, Czech Dance Tour, Mia Festival, Slovácký pohár aerobiku a taky 
Aerobic Cup. Náš fitness tým se také poprvé v historii ukázal na závodech FISAF, odkud přivezl cenná umístění.

Třešničkou naší dřiny bylo Mistrovství světa WDA, kde dívky získaly tituly mistryně světa a vicemistryně světa. Za tento neuvěřitelný 
úspěch patří obrovské poděkování všem sponzorům, kteří nám umožnili účast na těchto soutěžích, a také rodičům, kteří nás po celou sezó-
nu podporovali a na závodech tvořili úžasnou atmosféru.

Dívky z Aerobic teamu Vracov opět ukázaly, že tvrdá práce a odhodlání přináší zasloužené výsledky. Děkujeme všem, kteří byli součástí 
této nezapomenutelné sezóny

Tereza Valentová
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Tabulka úspěchů

Datum Soutěž Myší rodeo Bohyně Love on 
stage

9.3. Česko se hýbe Ostrava 2 2 -

9.3. Českomoravský pohár Ostrava - - 1

6.4. Aerobic Tour Otrokovice 5 9 2

20.4. Czech Dance Tour Brno – regionální kolo 1 1 2

21.4. Aerobic Cup Kyjov 2 - -

27.4. Aerobic Tour Hodonín 2 6 3

1.5. Česko se hýbe Blansko 1 3 -

1.5. Českomoravský pohár Blansko - - 2

4.5. Mia Festival Olomouc 1 3 -

4.5. FISAF Dubňany - - 2

8.5. Czech Dance Tour Zlín – Mistrovství Moravy 1 1 1

12.5. Aerobic & Dance League Praha 1 1 1

18.5. Slovácký pohár aerobiku Uherské Hradiště 1 4 + cena sympatie 2

24.5. Czech Dance Tour Litoměřice – MČR 1 2 -

25.5. FISAF Kladno - - 2

8.6. Česko se hýbe Brno – MČR 2 4 -

16.6 WDA Dance and Fitness World Championships Budapešť 1 2 -
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ATLETIKA
Atletika pracuje ve Vracově pod DDM Vracov od roku 2018 a je 

super, že děti tato královna sportu pořád přitahuje a baví. Hlavně se 
těší na další tréninky.

Při naší závěrečné akci se mě jedna maminka zeptala, co vlastně 
v té atletice děláme. 

Tak jsem se rozhodla Vás seznámit s  naší atletickou přípravkou 
trošku blíž.

Mě osobně zaujal projekt Českého atletického svazu, který se 
jmenuje Atletika pro děti – běhej, skákej, házej rád …! Atletem se 
můžeš stát! V  tomto projektu jsme vedeni v  databázi atletických 
přípravek a zapojujeme se do různých soutěží, které Český atletic-
ký svaz pořádá. Také tam hodně čerpám z  nápadů jiných trenérů 
a vylepšuji tak své tréninky. Kdyby Vás tento projekt zajímal více, 
můžete se podívat na stránky www.atletikaprodeti.cz

Jezdíme také na atletické závody, nikoho nenutíme, jezdí jen děti, 
které mají zájem si poměřit sílu s jinými závodníky. Letos moc dětí 
závodit nechtělo, náš domeček reprezentovaly jen holky Holešin-
ské. Závodila za nás Lucinka Holešinská a na závodech ji doprová-
zela její sestřička Emička, která měla velké úspěchy. Moc oběma 
holkám gratuluji, jen tak dál.

Dne 29. 5. 2024 se, v rámci Vrkotu, konal už IV. ročník rodinného 
štafetového závodu Atleti spolu.

Tento závod je již tradičně posledním tréninkem naší atletické 
přípravky ve Vracově, kde si nejen naši atletíci poměří výkony jak 
v překážkové štafetě, tak i ve skoku z místa.

Letos přišlo zase spoustu nových atletíků a jejich sportovních 
parťáků (maminky, tatínkové, tety, strýcové, dokonce i babičky  
a dědečkové), kteří si sportovní odpoledne náramně užili.

Příští rok plánujeme rozšířit soutěžní disciplíny o skok do dálky  
a také o hod raketkou.

Už teď se na Vás všechny moc těšíme. 
K článku přikládám pár fotek, ať si uděláte sami představu, jak to 

vše probíhalo.
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V  předchozích letech naši přípravku ve Vracově navštěvovali  
i Anetka Mezihoráková, Jonáš Němeček a Jaroslav Mikeš, kteří pře-
stoupili do atletiky do Kyjova, kde také trénuji atletickou přípravku. 
Když Vaše atletíky bude atletika bavit a budou se v ní chtít zlepšovat 
a posouvat své atletické výkony dál, můžou pokračovat v Kyjově, kde 
je krásná 400metrová dráha a tréninky jsou 5x týdně.

Čemu	se	tedy	věnujeme	v	atletické	
přípravce?
Běh	 a	 technika	 běhu: Učíme děti správným technikám běhu, 

zlepšujeme jejich vytrvalost a rychlost.
Hody	raketkou: Rozvíjíme sílu a koordinaci 
Skok	 do	 dálky: Trénujeme skok do dálky, který posiluje nohy  

a zlepšuje koordinaci pohybu.
Pohybové	hry	a	soutěže: Zabavíme se pohybovými hrami a soutě-

žemi, které podporují týmovou spolupráci a soutěživost.

Jaké	jsou	naše	cíle?
Rozvoj	fyzické	kondice: Posilujeme svaly, zlepšujeme vytrvalost 

a obratnost dětí.
Zlepšení	technických	dovedností: Učíme správné techniky běhu, 

hodů raketkou a skoku do dálky.
Podpora	sportovního	ducha: Učíme fair play, respektu k ostatním 

a radosti ze sportovního výkonu.
Naše atletická přípravka začne zase v září, tréninky budou bývat 

každou středu, a to od 14:30 do 16:00. 
V případě zájmu se za námi můžete přijít podívat, než odevzdáte 

přihlášku, můžete si zkusit s námi zaběhat a zahrát pár pohybových 
her. Těšíme se na všechny nové kamarády a parťáky.

DDM Vracov a trenérka Karla Mikešová 
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Z VRACOVSKÉ	FARNOSTI
ADORARE VE VRACOVĚ 12. 4. 2024

S pásmem Večer chval v našem kostele vystoupila schóla ADORA-
RE z Valašských Klobouk, kterou řada z nás zná z jejich vystoupení 
i z nahrávek na CD. Jsou to mladí lidé, kteří zpívají převážně autorské 
písně spojené s modlitbou. Večerem chval zazněla i jejich svědectví 
víry, jak jsou aktuálně oslovováni Ježíšem, i jak Ho pozvali do svých 
životů. Večer chval v  pojetí skupiny Adorare navštívili poslucha-
či z  několika farností okresu (Milotice, Kyjov, Bzenec, Vacenovi-
ce, Čejč). Po  akci jsme poseděli společně ve  sklepě a  druhý den je 
pozvala paní kastelánka z milotického zámku na prohlídku, při které 
si skupina i zazpívala v zámecké kapli.

BIŘMOVÁNÍ 12. 5. 2024
Biřmování je podle nauky církve svátost ustanovená Ježíšem Kris-

tem, jejímž prostřednictvím křesťan od Boha dostává pečeť daru 
Ducha Svatého. Spolu se křtem a svátostí svěcení biřmování vtiskuje 
do nitra člověka nezrušitelné znamení, proto se tyto svátosti mohou 
přijmout jen jedenkrát za život. Svátost biřmování přijalo z  rukou 
světícího biskupa Mons. Antonína Baslera devět lidí. Mši svatou 
koncelebroval i kyjovský děkan Pavel Stuška. Mladé dívky a chlapci 
ze Skoronic a Vracova byli oblečeni v krojích, což jen podtrhlo výji-
mečnost této slavnosti. Mons. Antonín Basler měl velmi podnětné 
kázání, ale také prokázal velkou shovívavost, když vydržel po mši 
pózovat několik desítek minut s biřmovanci při focení. Na posezení 
po mši svaté jsme se dozvěděli, že je původní profesí železničář, což 
ho k nám ještě více lidsky přiblížilo. 

ŽEHNÁNÍ POLÍ A PROSBA ZA ÚRODU 28. 4. 2024
Letos se opět sešli farníci z  Vlkoše, Kelčan, Vracova, Skoronic i 

Otrokovic u kapličky sv. Salvátora na rozhraní tří katastrů (Vracov, 
Vlkoš, Kelčany), aby společně poprosili za dobrou úrodu. O. Josef 
požehnal polím, lukám i hájům. Než jsme se rozjeli domů, ještě 
jsme si u dobrého jídla a pití společně popovídali.

POUŤ NA SV. ANTONÍNEK 5. 5. 2024
Na první neděli v květnu připadla společná pouť farností Vracov, 

Vlkoš a Skoronice na poutní místo na kopci nad Blatnicí pod sv. 
Antonínkem. Přede mší čekala děti poznávací hra o sv. Antonínu 
z  Padovy. Počasí nám mimořádně přálo k  venkovní mši i k řádění 
dětí v okolí poutní kaple.
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PRVNÍ SVATÉ PŘIJÍMÁNÍ 19. 5. 2024
V  poněkud komornějším duchu proběhlo pro tři děti  z  naší far-

nosti slavnostní první svaté přijímání. Děti se celý školní rok připra-
vovaly k přijetí svátosti a snad se pro ně stala nezapomenutelným 
zážitkem.
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BOŽÍ TĚLO 30. 5. 2024
Slavnost Těla a krve Páně, také Boží tělo se slaví ve čtvrtek po svát-

ku Nejsvětější Trojice, aby zvlášť připomněla a  oslavila dar  eucha-
ristie. Svátek ´Božího těla´ zavedl Urban IV. r. 1264. Od 15. stol. se po 
celé církvi rozšířil zvyk – procesí.  Po 2. vatikánském koncilu se tento 
svátek nazývá Slavnost Těla a krve Páně. V naší farnosti jsme letos 
minimalizovali délku „procesí“, čtyři oltáříčky jsme nainstalovali 
kolem kostela a na farní zahradě. To ale nijak neubralo na slavnost-
ním duchu, kdy nám v procesí hrála dechovka i schóla a modlili jsme 
se společně za město, farnost, děti i celé rodiny.

NOC KOSTELŮ 7. 6. 2024
Letos se naše farnost opět zapojila do projektu Noc kostelů. Na 

programu byl koncert žáků ZUŠ paní učitelky Mizue Bimkové, dále 
byla otevřená věž kostela, kdy se odvážní návštěvníci věže mohli 
podívat kolem hodinového stroje až ke zvonům. Na farním dvo-
ře byly pro děti připraveny hry i vědomostní soutěž. V  altáně byla 
možnost ochutnávky mešních vín, celkem se sešlo 33 vzorků. Někte-
ří si vyzkoušeli, jak je náročné péct hostie, ale většina dětí i někteří 
dospělí si radši posloužili palačinkou. Samozřejmostí byl táborák 
s opékáním špekáčků. Program zakončila vracovská schóla krátkým 
pásmem chval.

POUŤ K MATCE BOŽÍ NA SVATÝ HOSTÝN 10. 6. 2024
Už se stalo tradicí, že paní Anna Tománková pořádá pro dříve 

narozené pouť na Svatý Hostýn. Výhodou je, že autobus s poutníky 
vyjede až nahoru a není nutné daleko chodit. Letos to vypadalo, že 
nevyjde počasí, ale zdá se, že poutníkům se podařilo vymodlit, že 
zmokli až při návratu do Vracova. Po mši svaté v bazilice se společně 
pomodlili v kapli P. Marie plačící a křížovou cestu v přírodě. 
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SLOVO O. JOSEFA A POZVÁNÍ NA LETNÍ AKCE:

Vážení a milí spoluobčané,
jménem zdejší římskokatolické farnosti vám chci v době prázdnin a 
rekreace popřát pěkné chvíle odpočinku i krásné zážitky na cestách 
či dovolené. Oceňuji, že kromě bohoslužeb, kde se setkávám hlav-
ně s věřícími, město Vracov umožňuje různé kulturně společenské 
akce, kde se nabízí možnost setkání všech nezávisle na náboženství 
či jakémkoliv jiném přesvědčení. Současně věřím, že i ty, kteří běžně 
do kostela nechodí, může zajmout některá z  chystaných akcí naší 
farnosti. Proto zde uvádíme pozvání na farní akce, které nyní plánu-
jeme.

farář Josef Zelinka

Neděle	11.	srpna v 10:30 – poutní mše sv. k patronu kostela  
sv. Vavřincovi

Neděle	18.	srpna v 8:00 – pěší výprava na Bzeneckou pouť

Pátek	6.	září v 18:00 – mše sv. na zahájení školního roku, žehnání 
aktovek

Sobota	7.	září	odpoledne – děkanátní pouť na Velehrad

Sobota	14.	září odpoledne – pouť do Žarošic v rámci Zlaté soboty

Neděle	15.	září	ve 14:00 – farní odpoledne

ZE	SPOLKŮ
Koňadry	v rozletu

U nás ve sboru je dobrým zvykem pořád vymýšlet a zkoušet něco 
nového. Proto naše vedoucí připravila malé překvapení v  podobě 
hlasové koučky Kláry Blažkové. Strávili jsme s  ní celé odpoledne a 
myslím, že mohu za všechna děvčata říct, že to bylo setkání velmi 
příjemné, inspirativní a obohacující. Dozvěděli jsme se o dalších 
možnostech a technikách, jak se svým hlasem správně pracovat.

V sobotu 18. května jsme se spolu s ostatními vracovskými soubo-
ry, sbory, CM Friška, DH Vracovjáci a divadelními ochotníky zúčast-
nili Muzejní noci v  Muzeu J. A. Komenského v  Uherském Brodě. 
Místním divákům jsme předvedli rekonstrukci vracovské svatby 
z  přelomu století devatenáctého a  dvacátého. Publikum zde bylo 
velmi vnímavé a myslím, že se jim náš program opravdu líbil. 

Na začátku června jsme přijali pozvání na Sraz veteránů do KOVO-
ZOO ve  Starém Městě. Tady jsme si udělali pauzu od  našeho běž-
ného repertoáru i krojů. Celé naše vystoupení jsme pojali v duchu 
první republiky. Tomu odpovídaly naše kostýmy a  také repertoár. 
Společně se třemi muzikanty, z nichž jeden hrál na heligonku, jsme 
zazpívali takové hity jako Škoda lásky, Okolo Hradce nebo Tak jako 
slunečnice … Musím říct, že zde celý den panovala úžasná atmo-
sféra, i  když počasí bylo trochu vrtkavé. Návštěvníci se u  našeho 
pódia zastavovali, aby si s námi zazpívali, a někteří se s chutí pustili 
i do tance. Celý den byl pro nás velkým zážitkem a zpestřením.

V  sobotu 8. června jsme přijali milé pozvání od  ženského sboru 
z  Moravan na  jejich Koláčkové zpívání. Byla to pěkná odpolední 
akce, na  které byl jako bonus opravdu velký výběr všech možných 
koláčů, koláčků, buchet a  zákusků. Ale pozor, všechno domácí 
výrobky od místních hospodyněk.

V  pátek 14. června se náš sbor vydal na  třídenní soustředění 
do  Orlických hor. Vyrazili jsme ráno vlakem směr Ústí nad Orlicí. 
Tady na  nás čekal mikrobus, který nás zavezl do  Neratova. Ten je 
proslulý svým zrekonstruovaným kostelem s  prosklenou střechou. 
V něm jsme měli možnost si zazpívat. A byl to pro nás všechny velmi 
silný zážitek. Po ubytování v hotelu v Říčkách jsme se vydali do neda-
lekého Pěčína, kde jsme v  sále místní hospody vystoupili se svým 
programem. Publikum bylo velmi příjemné a  zvídavé. Seznámili 
jsme je s regionem a místem, odkud pocházíme, krojem a tradice-
mi. V sobotu jsme se na chalupě u našich známých Rejzlových, pana 
starosty Vamberka a  jeho ženy, věnovali nacvičování a  rozšiřování 
našeho repertoáru. Odpoledne jsme vyrazili na  krátkou túru, aby-
chom viděli alespoň něco málo z krás Orlických hor. V podvečer jsme 
měli po mši svaté menší koncert v místním kostele v Říčkách. Tady 
byl velmi milý pan farář, který nám děkoval za zpestření sobotního 
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podvečera. V  neděli jsme navštívili Muzeum řemesel v  Letohradu, 
místní zámeckou zahradu a  zámeckou restauraci a  zcela naplněni 
zážitky jsme se vrátili ke svým rodinám.

Mohlo by se zdát, že nás čeká klidnější léto, ale to u Koňader nebý-
vá zvykem. V létě nás čeká ještě spousta krásných akcí jako Strážnice 
2024, Luhačovická pouť, festival v Miloticích nebo vracovské dožín-
ky. 

Přeji vám všem pěkné léto plné krásných možná i  hudebních 
zážitků, třeba se na některé akci společně potkáme.

 Za sboreček Koňadra Hana Mezihoráková

Setkání	s koseckými	písněmi
V  neděli 2. června v  ranních hodinách uspořádal soubor Marýn-

ka spolu s Městským kulturním klubem Vracov v areálu U pyramidy 
setkání s koseckými písněmi za účasti spřátelených mužských sbo-
rů. Za krásného slunečného rána se sešli sekáči z Bukovan, Kostel-
ce, Vacenovic, Sobůlek, Brankovic a Vracova, aby se spolu s  diváky 
pokusili vrátit v  čase o několik let do minulosti, kdy ještě nebyly 
téměř denně slyšet ze zahrad, dvorů, ale i veřejných prostor moto-
ry sekaček, kdy vůni čerstvě posečené trávy měl na svědomí klidný 
melodický svist kosy. Ta byla dříve běžnou součástí života každého 
hospodářství a nebylo domu, v  kterém by se nenacházela. Uměli 
s ní pracovat jak zkušení hospodáři, tak i jejich potomci, byla prostě 
nejen nářadím, ale doslova symbolem života na venkově. Kdo neu-
měl séct s kosou, nebyl pořádný chlap. Smyslem pořadu bylo nejen 
připomenutí této nádherně voňavé práce, ale také písně, které ji 
doprovázely a tvořily krásné přátelské vztahy, často sjednocovaly 
dech a pracovní rytmus větší skupiny sekáčů. Právě ukázka sečení 
ve formaci za zpěvu kosecké písně sjednocením rytmu skupiny byla 
vrcholem pořadu, který se svou formou tak trochu lišil od ostatních 
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vystoupení, protože zde diváci měli možnost procházet mezi jed-
notlivými skupinami, pobesedovat a zazpívat si s  nimi, hodnotit 
šikovnost a pěvecké kvality jednotlivých sborů nebo jednotlivců. 
Při tradičním občerstvení sekáčů, které vždy patřilo k  jejich práci, 
předvedli tanečníci Marýnky ukázku koseckých tanců, mužské sbo-
ry se prostřídaly ve zpěvu, v průvodním slovu jsme divákům připo-
mněli několik zajímavostí a vzpomínek a šlo se znova kosit. Když 
písně dozněly a chlapi dozpívali „moravskou hymnu Při trenčanskéj 

bráně“, bylo už k jedenácté hodině. Někteří diváci ale s odchodem 
nespěchali a ještě chvíli s námi pobyli na otevřené scéně. Nejkrás-
nější věta, kterou jsme slyšeli, zněla: „Chlapi, děkujeme za krásné 
a voňavé dopoledne. Toto byste měli opakovat každý rok.“ Pokud 
to bude jen trochu možné, rádi pozveme další sbory. Je jich mnoho  
a my vám je rádi představíme, máme mezi nimi spoustu přátel  
a každé naše setkání je pro nás svátkem. 

Pavel Petržela

ZO	Českého	svazu	včelařů	Vracov
V neděli 19. května se dopoledne velebně rozezněly zvony baziliky 

minor na Svatém Hostýně, které zvaly včelaře, jejich rodiny a přátele 
ke mši svaté konané v rámci 21. celonárodní včelařské pouti. Na této 
hoře, jež shlíží do širokého kraje střední Moravy, se po staletí schá-
zejí věřící k uctění památky vítězné ochránkyně Moravy Panny Marie 
za její pomoc a záchranu moravského lidu před tatarskými horda-
mi ve 13. století. Chrám zde vybudovaný v 18. století, za vlády císaře 
Josefa II. zrušený a v polovině 19. století obnovený, je vedle Velehra-
du nejvýznamnějším poutním místem u nás. Svědčí o tom veliké 
množství každoročních poutí všech možných spolků a korporací. 
Mezi ně patří od roku 2003 i svaz včelařů. V sobotu se v odpoledních 
hodinách konala v Jurkovičově sále přednáška pro včelaře a setkání 
perníkářek. V  podvečer se sešli všichni ubytovaní včelaři k  přátel-
skému posezení. V neděli zde od ranních hodin probíhal stánkový 
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V R A C O V S K Ý  z p r a v o d a j

prodej včelařských potřeb, medu a výrobků ze včelího vosku. Před 
mší svatou byly posvěceny nové stuhy a prapory u sochy sv. Amb-
rože, patrona včelařů. Mši svatou, která slavnostně začala v  10:15, 
celebroval olomoucký biskup Antonín Basler. Pozvání také přijala 
předsedkyně ČSV paní Jarmila Machová, bývalý tajemník ČSV a také 
hejtman Zlínského kraje pan Radim Holiš. Z naší základní organi-
zace se jí zúčastnili předseda a místopředseda. Přijelo mnoho pout-

níků v krásných včelařských krojích z různých koutů naší republiky,  
a také ze Slovenské republiky, a to ze ZO SZV Rájec Vojtěcha Kriza-
na. Po obědě se ve 13 hodin uskutečnila již tradiční beseda s před-
sedkyní svazu, ve 14 hodin pokračovala druhá část přednášky. Celou 
pouť doprovázela dechová hudba Lidečanka z Lidečka. Bylo krásné 
slunečné počasí a panovala velmi přátelská atmosféra.

Brodecký Josef, místopředseda ZO ČSV Vracov

NAPSALI	JSTE	NÁM

Z A	B	I	J	Á	K,	kopec	nad	Vracovem	na	severozápadní	straně	
Již delší dobu se mezi mladší generací nesprávně používá název „Zabiják“ pro „trať Záhumenské“ neboli „U vodojemu“, či „U sv. Urbana“. 

Možná je to tím, že právě propagační letáky Informačního střediska Vracov uvádějí, že socha sv. Urbana je umístěna na Zabijáku. Takže asi 
tam se stala zásadní chyba. I proto se na pozvánkách opětovně uvádí chybný název polohy sv. Urbana. Na katastrální mapě Vracova, která 
je volně přístupná na internetu, je uvedena přesná poloha „Zabijáku“! Není to dlouho, co proběhla kontrola názvů tratí v katastru Vracova 
Pozemkovým úřadem a Zabiják tam uveden skutečně je. Ale rozhodně není situován u sv. Urbana. 

KUDY NA „ZABIJÁK“
Pokud pojedete od školy v ulici Komenského k hlavní silnici, tak 

na křižovatce neodbočíte ani vlevo na Kyjov, ani na Bzenec, ale poje-
dete rovně přes hlavní silnici k domu č. 117 (Malárovi). Když budete 
pokračovat dál po cestě, dostanete se úvozem až ke kopci Zabiják. 
Ten je na severozápadní straně Vracova. 

Je tu cesta, která vede v úvozu k Zabijáku, dříve se dalo po ní dojet 
k  pozemkům nad Zabijákem, ale také do Kelčan a až do Žádovic. 
Byla verze, že touto cestou chodívali lidi z výročních trhů či jarmar-
ků, někdo je tu přepadl a snad i zabil. Proč dostalo toto místo takový 
název není však nikde v dostupných materiálech uvedeno. Dal něja-
ký hrůzný čin v  minulosti podnět k  tomuto názvu a zřídit hřbitov 
zrovna tady? Možná se někdo v  minulosti z  toho srázu zřítil, nebo 
se tam někdo pobil na život a na smrt? Písemný záznam o tom není. 

Těsně pod strmým kopcem byla dřív rovná travnatá plocha, kde byl 
také koncem 18. století zřízen hřbitov. Později prudké lijáky zničily 
tuto vozovou cestu do Žádovic a proměnily ji v hlubokou rokli – zmo-
lu, do níž byl velmi těžký přístup. Hřbitov už přestal vyhovovat, a tak 
byl časem úplně zrušen. Posledním pohřbeným na hřbitově na Zabi-
jáku byl 22. července 1814 Antonín Pres z čísla 181. Ještě asi před šede-
sáti lety se v tomto prostoru stále nacházely kosti a lebky zde pocho-
vaných a stály tam dva železné kříže. Poslední z  nich na fotografii  
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z  roku 1962 nese nápis „Zde odpočívají naši předkové, spěte sladce“. Na 
kamenném soklu kříže byl vytesán letopočet 1785 – 1814. Podrobnější 
popis o zřízení hřbitova na Zabijáku je uveden v knize dr. Hurta „Ději-
ny města Vracova“ na str. 132.

HISTORICKÁ EXKURZE DO OKOLÍ – ZMOLA „ČIŘIČKA“ A ZMOLA 
„KOVÁŘKA“

Pokud se vydáte před  domem č. 117 vpravo, přijedete do  tratě 
„Za humny“. Tady, východním směrem, asi v polovině mezi Maláro-
vým domem a sklepem č.1, byla další velká a zajímavá lokalita „Čiřičí 
zmola“, zvaná „Čiřička“. Byl to krásný výtvor přírody. Hluboká rokle 
porostlá stromy a křovím, po levé straně vinohrady z vrchu až dolů. 
Za  každé silné bouřky voda dál hluboký úvoz prohlubovala. Svůj 
úkryt tu mělo zpěvné ptactvo i polní zvěř. Chodilo se tam sáňkovat 
i  lyžovat. V  úpatí Čiřičky byl pomníček Josefa Hylše, který tu 26. 12. 
1935 tragicky zahynul, když se s  kamarády přetahovali o  flobertku 
a nešťastně vyšla rána. Bylo mu 15 let. 

Někdy na přelomu 50. a 60. let tu pořádal SVAZARM terénní závo-
dy motocyklů s názvem VRACOVSKÁ ROKLE. Byl to okruh od Čiřičí 
zmole přes Zabiják a  vrchem přes trať Za  Vinohrady a  přes Záhu-
menskou zmolu zpět. Závodníci nejen z Vracova, ale i z okolí závodili 
na různých typech motorek. Z Vracova např. Olin Krečmer, Pepa Fri-
drich-Rolenc, Jara Ratkovský. Ten po poruše svého stroje při tréninku 
nastoupil odpoledne do závodu s motocyklem svého otce JAWA-ČZ 
typ 356, lidově zvaného malá kývačka. 

V  padesátých letech tu vracovští divadelníci upravili prostor pro 
jeviště a  směrem dolů bylo hlediště. Tady se hrávaly divadelní hry 
sehrané místními ochotníky.

Svazarm tu také zřídil pro své členy střelnici. Střílelo se tu z malo-
rážky a střelbu z pistole tu trénovali i členové Pomocné stráže Veřej-
né bezpečnosti. Bohužel, v  letech sedmdesátých byl tento krásný 
areál obětován, včetně rokle, na uložení odpadu a popela z domác-
ností. Dnes po této lokalitě není ani památka. 

Pozemky dál východním směrem od Čiřičí zmole, až po další zmolu 
„Záhumenskou“, zvanou též „Kovářku“ (zde měl kovárnu pan Záhumen-
ský), se nazývají „Záhumenské“. Když se tu v 80. letech na kopci posta-
vil vodojem, zřídila se k němu panelovka a zmola se pro povozy pře-
stala používat. V této trati jsou převážně vinohrady. Od vodojemu je 
krásný výhled na celý Vracov i široké okolí. Na Silvestra se tu konávalo 
setkání občanů na rozloučení se starým rokem, střílely se rachejtle, 
zapaloval se velký oheň a ohňostroje bylo vidět i z okolních obcí. 

Pohled ze Zabijáku na cestu k Vracovu v roce 1962 (vpravo dole je poslední kříž  
starého hřbitova)

„ZABIJÁK“ A 2. SVĚTOVÁ VÁLKA
Při ústupu Wehrmachtu přes Vracov koncem 2. světové války 

obsadili němečtí vojáci výšiny nad Vracovem a využili je k opevně-
ní. Ve vysokém srázu na Zabijáku porostlého bujnou vegetací se jim 
do  měkké „prašnice“ snadno podařilo vyhloubit bunkry. A  z  návrší 
měli pak dobrý výhled na Vracov ve výhodném palebném postavení, 
přitom sami byli dobře ukryti. 

Po  válce si tam kluci z  okolí hráli na  vojáky a  sbírali tu patrony. 
Chodili jsme tam sbírat kuřičky (vápenné schránky plžů). Děcka se 
tam chodila hrávat a schovávat do bunkrů až do sedmdesátých let. 

V roce 1978 byl kopec Zabiják stržen buldozerem i s bunkry a srov-
nán tak, aby lokalita mohla být začleněna do  okolních pozemků 
a  dala se obdělávat technikou. Ale zmola zůstala, i  když je téměř 
neprůjezdná, zarostlá akátím a náletovými keři. 

Tak toto byl a je Zabiják! A občas se ve stěnách zmole ještě sem 
tam objeví památka na  minulost – nějaká ta kuřička nebo i  kost. 
Není to tak dávno, co se v  trati „Za  Vinohrady“ při hluboké orbě 
a likvidaci staré vinice objevilo i velké množství vystřílených patro-
nů, které tu zůstaly po  kulometném německém hnízdě (více viz 
Zpravodaj 2/2022).

Pohled z vrchu Čiřičky, vlevo cesta, na níž se sáňkovalo – foto z roku 1955

Divadelní hra „Noc na Karlštejně“ v roce 1953 v Čiřičce
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Kudy na „Zabiják“
Pokud pojedete od školy v ulici Komenského k hlavní silnici, tak na křižovatce neodbočíte ani
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Je tu cesta, která vede v úvozu k Zabijáku, dříve se dalo po ní dojet k pozemkům nad
Zabijákem, ale také do Kelčan a až do Žádovic. Byla verze, že touto cestou chodívali lidi
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lokalita „Čiřičí zmola“, zvaná „Čiřička“. Byl to krásný výtvor přírody. Hluboká rokle porostlá
stromy a křovím, po levé straně vinohrady z vrchu až dolů. Za každé silné bouřky voda dál
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sáňkovat i lyžovat. V úpatí Čiřičky byl pomníček Josefa Hylše, který tu 26. 12. 1935 tragicky
zahynul, když se s kamarády přetahovali o flobertku a nešťastně vyšla rána. Bylo mu 15 let.

Někdy na přelomu 50. a 60. let tu pořádal SVAZARM terénní závody motocyklů s názvem
VRACOVSKÁ ROKLE. Byl to okruh od Čiřičí zmole přes Zabiják a vrchem přes trať Za Vinohrady
a přes Záhumenskou zmolu zpět. Závodníci nejen z Vracova, ale i z okolí závodili na různých
typech motorek. Z Vracova např. Olin Krečmer, Pepa Fridrich-Rolenc, Jara Ratkovský. Ten po
poruše svého stroje při tréninku nastoupil odpoledne do závodu s motocyklem svého otce
JAWA-ČZ typ 356, lidově zvaného malá kývačka.

V padesátých letech tu vracovští divadelníci upravili prostor pro jeviště a směrem dolů bylo
hlediště. Tady se hrávaly divadelní hry sehrané místními ochotníky.

Svazarm tu také zřídil pro své
členy střelnici. Střílelo se tu
z malorážky a střelbu
z pistole tu trénovali i
členové Pomocné stráže
Veřejné bezpečnosti.
Bohužel, v letech
sedmdesátých byl tento
krásný areál obětován,

Divadelní hra „Noc na Karlštejně“ v roce 1953 v Čiřičce
Pohled z vrchu Čiřičky, vlevo cesta, na níž se sáňkovalo – foto z roku 1955

Pokud se vydáte před domem č. 117 vpravo, přijedete do tratě „Za humny“. Tady, východním
směrem, asi v polovině mezi Malárovým domem a sklepem č.1, byla další velká a zajímavá

lokalita „Čiřičí zmola“, zvaná „Čiřička“. Byl to krásný výtvor přírody. Hluboká rokle porostlá
stromy a křovím, po levé straně vinohrady z vrchu až dolů. Za každé silné bouřky voda dál
hluboký úvoz prohlubovala. Svůj úkryt tu mělo zpěvné ptactvo i polní zvěř. Chodilo se tam
sáňkovat i lyžovat. V úpatí Čiřičky byl pomníček Josefa Hylše, který tu 26. 12. 1935 tragicky
zahynul, když se s kamarády přetahovali o flobertku a nešťastně vyšla rána. Bylo mu 15 let.

Někdy na přelomu 50. a 60. let tu pořádal SVAZARM terénní závody motocyklů s názvem
VRACOVSKÁ ROKLE. Byl to okruh od Čiřičí zmole přes Zabiják a vrchem přes trať Za Vinohrady
a přes Záhumenskou zmolu zpět. Závodníci nejen z Vracova, ale i z okolí závodili na různých
typech motorek. Z Vracova např. Olin Krečmer, Pepa Fridrich-Rolenc, Jara Ratkovský. Ten po
poruše svého stroje při tréninku nastoupil odpoledne do závodu s motocyklem svého otce
JAWA-ČZ typ 356, lidově zvaného malá kývačka.

V padesátých letech tu vracovští divadelníci upravili prostor pro jeviště a směrem dolů bylo
hlediště. Tady se hrávaly divadelní hry sehrané místními ochotníky.

Svazarm tu také zřídil pro své
členy střelnici. Střílelo se tu
z malorážky a střelbu
z pistole tu trénovali i
členové Pomocné stráže
Veřejné bezpečnosti.
Bohužel, v letech
sedmdesátých byl tento
krásný areál obětován,

Divadelní hra „Noc na Karlštejně“ v roce 1953 v Čiřičce
Pohled z vrchu Čiřičky, vlevo cesta, na níž se sáňkovalo – foto z roku 1955

Těsně pod strmým kopcem byla dřív rovná travnatá plocha, kde byl také koncem 18. století
zřízen hřbitov. Později prudké lijáky zničily tuto vozovou cestu do Žádovic a proměnily ji
v hlubokou rokli – zmolu, do níž byl velmi těžký
přístup. Hřbitov už přestal vyhovovat, a tak byl
časem úplně zrušen. Posledním pohřbeným na
hřbitově na Zabijáku byl 22. července 1814 Antonín
Pres z čísla 181. Ještě asi před šedesáti lety se
v tomto prostoru stále nacházely kosti a lebky zde
pochovaných a stály tam dva železné kříže. Poslední
z nich na fotografii z roku 1962 nese nápis „Zde
odpočívají naši předkové, spěte sladce“. Na
kamenném soklu kříže byl vytesán letopočet 1785
– 1814. Podrobnější popis o zřízení hřbitova na
Zabijáku je uveden v knize dr. Hurta „Dějiny města
Vracova“ na str. 132.

„Zabiják“ a 2. světová válka
Při ústupu Wehrmachtu přes Vracov koncem 2. světové války obsadili němečtí vojáci výšiny
nad Vracovem a využili je k opevnění. Ve vysokém srázu na Zabijáku porostlého bujnou
vegetací se jim do měkké „prašnice“ snadno podařilo vyhloubit bunkry. A z návrší měli pak
dobrý výhled na Vracov ve výhodném palebném postavení, přitom sami byli dobře ukryti.

Po válce si tam kluci z okolí hráli na vojáky a sbírali tu patrony. Chodili jsme tam sbírat kuřičky
(vápenné schránky plžů). Děcka se tam chodila hrávat a schovávat do bunkrů až do
sedmdesátých let.

V roce 1978 byl kopec Zabiják stržen buldozerem i s bunkry a srovnán tak, aby lokalita mohla
být začleněna do okolních pozemků a dala se obdělávat technikou. Ale zmola zůstala, i když je
téměř neprůjezdná, zarostlá akátím a náletovými keři.

Tak toto byl a je Zabiják! A občas se ve stěnách zmole ještě sem tam objeví památka na
minulost – nějaká ta kuřička nebo i kost. Není to tak dávno, co se v trati „Za Vinohrady“ při
hluboké orbě a likvidaci staré vinice objevilo i velké množství vystřílených patronů, které tu
zůstaly po kulometném německém hnízdě (více viz Zpravodaj 2/2022).

Historická exkurze do okolí – zmola „Čiřička“ a zmola „Kovářka“
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SVATÝ URBAN – PATRON VINAŘŮ
Asi před dvaceti lety, za faráře Antona Kasana, se v blízkosti vodo-

jemu postavila dřevěná socha svatého Urbana, patrona vinařů. 
Doslova srdeční záležitost. Úcta ke svatému, který chrání vinohrady 
a úrodu v nich. Vodojem, zdroj vody a tedy života. Místo přímo vybí-
zející k pokoře a laskavosti. Proč tedy do toho cpát morbidní slovo 
„Zabiják“, když je tam tak krásně, a navíc nemá toto místo se „Zabijá-
kem“ nic společného. Pokud by se měla tato změna legalizovat, musí 
se podat žádost o změnu názvu tratě u Pozemkového úřadu, a to by 
si zbytečně vyžádalo nemalé finanční náklady i úsilí. Sice se říká, že 
změna je život, ale v tomto případně nevidíme v této změně žádný 
přínos pro zlepšení kvality života ve Vracově.

Nechejte Zabiják tam, kde je. Využijte krásné prostředí „U svaté-
ho Urbana“ či „U Vodojemu“ pro akce, které dávají radost se setkávání 
všem, kdo je navštíví. Pořadatelům přejeme hojnou návštěvnost 
a krásné počasí při každé akci, která se zde bude konat.

40	let	vedla	pěvecký	sbor	v	Křižanovicích	u	Bučovic
Paní Marta Kuchtová, rozená Rybová, z  Vracova se provdala 

do  Křižanovic za  Ing.  Bohuslava Kuchtu. Brzy založila tato učitelka 
(od  roku 1978 na  Gymnáziu v  Bučovicích) v  naší obci v  lednu 1982 
ženský pěvecký sbor Radost. Z  původních 8 členek se během času 
pěvecký sbor rozrůstal a dosáhl počtu 30, převážně zpěvaček. Přichá-
zeli noví zájemci o zpívání, jiní sbor opouštěli. Jen paní Marta, jedi-
ná, stálá a jistá na svém místě sbormistryně, 40 let vedla svůj milo-
vaný sbor a  pěvecký sbor si jí velmi vážil. Za  tu dlouhou dobu měl 
sbor přes 400 vystoupení – při společenských událostech, výročích 
republiky a obce a výročích sboru. Zúčastňoval se krajských a okres-
ních přehlídek (Brno, Holešov, Vyškov). Navázal přátelství se sborem 
ve  Vracově, uskutečnila se vzájemná pěvecká setkání. V  repertoáru 
bylo 200 písniček, lidových (nejvíce slováckých), umělých i z oblasti 
vážné hudby. Všechna vystoupení máme zapsána ve třech kronikách 
sboru, včetně fotografií.

Po  listopadu 1989 začal pěvecký 
sbor zpívat také v  místním kostele 
- byly to vánoční a  velikonoční mše 
a na pohřbech spoluobčanů. Všechno 
zásluhou paní Marty. A právě v našem 
kostele Nanebevzetí Panny Marie 
v Křižanovicích měl pěvecký sbor své 
velké a  ojedinělé vystoupení. Paní 
Kuchtová dokázala se svým sborem 
nastudovat Českou vánoční mši Hej, 
mistře Jakuba Jana Ryby. Byla zazpí-
vána o  Vánocích v  roce 1996 a  1997 
naším místním, venkovským sbo-
rem, 30 zpěvačkami a zpěváky od nás 
a  z  okolí. Jí se to podařilo, uměla 
pěvecké sdružení citlivě a  kama-
rádsky vést. Sborem prošlo za  40 let 
přes 50 zpěvaček a  několik zpěváků. 
Ve  sboru zpíval také manžel Slávek 
a  synové. Marta měla krásný hlas. 
Pod jejím vedením bylo zazpíváno 
více jak 60 vánočních a  velikonoč-
ních mší, často opakovaně, a  pohřbů 

včetně rokle, na uložení odpadu a popela z domácností. Dnes po této lokalitě není ani
památka.

Pozemky dál východním směrem od Čiřičí zmole, až po další zmolu „Záhumenskou“, zvanou
též „Kovářku“ (zde měl kovárnu pan Záhumenský), se nazývají „Záhumenské“. Když se tu v 80.
letech na kopci postavil vodojem, zřídila se k němu panelovka a zmola se pro povozy přestala
používat. V této trati jsou převážně vinohrady. Od vodojemu je krásný výhled na celý Vracov
i široké okolí. Na Silvestra se tu konávalo setkání občanů na rozloučení se starým rokem,
střílely se rachejtle, zapaloval se velký oheň a ohňostroje bylo vidět i z okolních obcí.

Svatý Urban – patron vinařů
Asi před dvaceti lety, za faráře Antona Kasana,
se v blízkosti vodojemu postavila dřevěná
socha svatého Urbana, patrona vinařů. Doslova
srdeční záležitost. Úcta ke svatému, který
chrání vinohrady a úrodu v nich. Vodojem,
zdroj vody a tedy života. Místo přímo vybízející
k pokoře a laskavosti. Proč tedy do toho cpát
morbidní slovo „Zabiják“, když je tam tak
krásně, a navíc nemá toto místo se
„Zabijákem“ nic společného. Pokud by se měla
tato změna legalizovat, musí se podat žádost o
změnu názvu tratě u Pozemkového úřadu, a to by si zbytečně vyžádalo nemalé finanční
náklady i úsilí. Sice se říká, že změna je život, ale v tomto případně nevidíme v této změně
žádný přínos pro zlepšení kvality života ve Vracově.

Nechejte Zabiják tam, kde je. Využijte krásné prostředí „U svatého Urbana“ či „U
Vodojemu“ pro akce, které dávají radost se setkávání všem, kdo je navštíví. Pořadatelům
přejeme hojnou návštěvnost a krásné počasí při každé akci, která se zde bude konat.

Z podnětu pana Antonína Raiskuba, dlouholetého pracovníka ZD Vracov, odborníka v oblasti
pozemkových úprav a názvů polních tratí zpracovaly: Zdeňka Goliášová aMarta Blažková, foto
Lubomír a Petr Kolek, archiv Radima Lopraise. Vracov červen 2024.

40 let vedla pěvecký sbor v Křižanovicích u Bučovic

Paní Marta Kuchtová, rozená Rybová, z Vracova se provdala do Křižanovic za Ing.
Bohuslava Kuchtu. Brzy založila tato učitelka (od roku 1978 na Gymnáziu v
Bučovicích) v naší obci v lednu 1982 ženský pěvecký sbor Radost. Z původních 8
členek se během času pěvecký sbor rozrůstal a dosáhl počtu 30, převážně zpěvaček.
Přicházeli noví zájemci o zpívání, jiní sbor opouštěli. Jen paní Marta, jediná, stálá a
jistá na svém místě sbormistryně, 40 let vedla svůj milovaný sbor a pěvecký sbor si
jí velmi vážil. Za tu dlouhou dobu měl sbor přes 400 vystoupení – při
společenských událostech, výročích republiky a obce a výročích sboru. Zúčastňoval
se krajských a okresních přehlídek (Brno, Holešov, Vyškov). Navázal přátelství se
sborem ve Vracově, uskutečnila se vzájemná pěvecká setkání. V repertoáru bylo

Pěvecký sbor Vánoce 2016, kostel Křižanovice (paní Kuchtová v popředí v červené bundě, manžel za ní vlevo)

je také velký počet. Na Vánoce 2022 zazněla u nás v kostele skladba 
Čas vánoční od paní Evy Kopřivové z Vracova, sólo mladá varhanice 
Anička Gulová a  naše milá Marta. Naposled vedla sbor při veliko-
noční mši v loňském roce (zpíváno Plesej všechno stvoření – Adam 
Michna z Otradovic, Nebojte se, Velikonoční chvalozpěv – Sláva Bohu 
na výsosti, Vstal z mrtvých Kristus Spasitel, Surrexit Christus hodie, 
Regina Coeli).

Začátkem června 2024 jsme se v  Křižanovicích s  paní Mgr.  Mar-
tou Kuchtovou rozloučili navždy. Pěvecký sbor jí zazpíval v  kostele 
a na hřbitově. Zapsala se do historie kulturního života naší obce vel-
kou měrou. Co dokázala se svým sborem za 40 let, je obdivuhodné, 
nebude zapomenuto a patří jí veliké, veliké a upřímné poděkování. 
Naučila nás, že písnička přináší do života radost a potěšení.

Libuše Filípková, zakládající členka sboru, Křižanovice

Z podnětu pana Antonína Raiskuba, dlouholetého pracovníka ZD Vracov, odborníka v oblasti pozemkových úprav a názvů polních tratí zpracovaly: 
Zdeňka Goliášová a Marta Blažková, foto Lubomír a Petr Kolek, archiv Radima Lopraise. Vracov červen 2024.
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Jsme dvě mámy, třech klučičích předškoláků a přemýšlely jsme, 
jak dostatečně poděkovat celému kolektivu a hlavně našim paním 
učitelkám za jejich práci.

 Když jsem před třemi lety zapisovala syna do školky, měla jsem 
velké obavy. Obavy z jeho velmi přísné diety. Má fenylketonurii a 
vše, co sní, musí být vždy odváženo a spočítáno, abychom nepřesáhli 
jeho povolený limit bílkovin. Hned u zápisu mě p. ředitelka ujistila, 
že si vše ohlídají. Tak se také stalo a problém nikdy nebyl. Jeho paní 
učitelky si vše pečlivě nastudovaly a při jakékoli nejistotě se mi nevá-
haly ozvat.

Jednoduše, dokud máte zdravé dítě, člověku nedochází, jak je 
důležitá spolupráce a důvěra v cizí lidi. Vím, že ne ve všech školkách 
napříč republikou, je taková výborná spolupráce. Při nesprávně 
zvolené stravě hrozí mentální retardace a jiné neurologické potíže. 
Denně dohlížejí, aby jedl jen svoji stravu. Velká trpělivost je i s naši-
mi chlapci, jsou akční a je jich všude plno. Přesto, ale paní učitelky 

Poděkování	paní	učitelkám	ze	školky
nelení a hned je do lecčeho zapojí. Několikrát jsem byla velmi mile 
překvapena, co vše se hoši ve školce naučili. Žádné z dětí Vám není 
lhostejné a i přes tuto náročnou práci se jim snažíte maximálně 
věnovat a vzdělávat je.

 S rodiči to není vůbec snadné. Každý bychom chtěli individuální 
přístup. Mnohdy nemáme na své děti dostatek času, nechce se nám, 
jsme unavení z  práce nebo se zkrátka nezajímáme. Velmi dobře 
si uvědomujeme, že suplujete rodiče. S dětmi se účastníte spous-
ty  výletů, exkurzí, návštěv divadel, plavání pro předškoláky. Paso-
vání prvňáčků a přípravky, přespávačka s paními učitelkami, stezka 
odvahy, na to budou kluci vzpomínat ještě velmi dlouho.

 Práce s dětmi není vůbec snadná, manuál na správnou výchovu 
neexistuje,  a tak Vám děkujeme, že i přes tuto každodenní péči a 
vyčerpávající práci Vás stále vidíme usměvavé a dobře naladěné. 
Jste hodné a milé, přesto přísné a důsledné a toho si moc vážíme.

Opravdu Vám děkují maminky.

Naše	škola	dostala	pěkný	dárek
Ve  dnech 27. až 29. května navštívil naši školu Jan Dungel, který 

na chodbě v prvním patře namaloval sovu puštíka obecného. Ten je 
společně s kalousem ušatým jediným druhem sov, který se v místních 
borových lesích dosud vyskytuje.

Co tomu předcházelo?
V polovině října 2016 přijel do Vracova vracovský rodák, přírodově-

dec, cestovatel, malíř, grafik, ilustrátor pan Jan Dungel.
V  tom roce se jeho třída pětašedesátníků sešla po  50 letech 

od ukončení školní docházky. Na tomto srazu vzešel požadavek jeho 
spolužáků, aby uspořádal pro vracovské občany besedu o svých ces-
tách po Jižní Americe. Besedu se podařilo uskutečnit nejen pro obča-
ny Vracova, ale i  pro žáky naší školy, kde v  minulosti Jenda s  rodiči 
bydlel. Po  besedách s  žáky jsem s  Jendou v  ředitelně zavzpomínal 
na  dětství, jak chodil na  školní půdu pozorovat netopýry, na  starou 
tělocvičnu, kde cvičil sportovní gymnastiku a také jak pozoroval pře-
vážně ptáky ve  vracovském lese. Po  prohlídce školy a  školní zahra-
dy jsem ho informoval, že v  prosinci tohoto roku podáváme žádost 
na projekt na půdní nástavbu, kde by měly být čtyři odborné učebny. 
Požádal jsem ho, pokud se projekt podaří, aby na chodbě namaloval 
nějakého pěkného ptáka. Jenda mně slíbil, že pokud bude mít trochu 
času, tak ve škole něco namaluje.

Jenda pochází z  učitelské rodiny. Tatínek učil na  druhém stupni 
matematiku, technické kreslení a výtvarnou výchovu. Maminka učila 
na prvním stupni. Když mu bylo deset let, tak se Dungelovi přestěho-
vali k lesu, kde si postavili rodinný domek. Jenda měl od malička velký 

vztah k přírodě, a to k lesu, ptákům a zvířatům. To mělo vliv na jeho 
další profesní život. Vystudoval biologii na  Přírodovědecké fakultě 
Masarykovy univerzity v  Brně. Po  studiu pracoval v  Biofyzikálním 
ústavu Akademie věd ČR, od roku 1980 působí jako umělec na volné 
noze. Pravidelně cestuje do Jižní Ameriky. V povodí Amazonie tvoří 
a pracuje už přes 30 let.

Ilustroval kolem 60 knih vydaných u  nás, v  Německu, Francii, 
Holandsku, Anglii, Polsku a některých státech Jižní Ameriky, přede-
vším v Kolumbii a Venezuele.

Je autorem několika knih o přírodě jihoamerických tropů, např.: Jak 
se jmenuje prales, Po krk v pralese, S jaguárem v posteli atd. Vysta-
vuje obrazy v České republice i v cizině. Nejvíce v Anglii, Holandsku, 
Francii, Německu a  Lucembursku. Ilustracemi doprovodil knihu 
Zdeňka Veselovského - Chováme se jako zvířata, která byla oceněna 
titulem Nejkrásnější kniha roku. Kniha Atlas ptáků České a Slovenské 
republiky byla nominována na prestižní cenu Magnesia Litera v kate-
gorii populárně naučných knih. V poslední době mu vyšla překrásná 
monumentální kniha obrazů a kreseb Ptáci - Barvy pralesa.

V květnu tohoto roku byl v televizi uveden přírodovědný dokument 
Ohrožená Amazonie, který měl tři díly: Andy, Mokřady a Amazonie, 
které měli možnost vracovští občané sledovat na ČT2.

Spolupracuje s divadly, hudebníky i architekty.
Jendovi moc děkuji za překrásnou malbu, která je hodnotným dár-

kem pro vracovskou školu. Věřím, že se puštík obecný bude žákům 
i zaměstnancům školy líbit.

Zdeněk Hlavsa
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OTEVŘENÉ	SKLEPY	NA	JAMECH
Dne 8. června 2024 proběhl v ulici J.Husa první ročník Otevřených 

sklepů Na Jamech. Akci spolupořádali vinaři z této vinařské lokali-
ty společně s  vracovskými zahrádkáři. Celkem se do  akce zapojilo 
jedenáct vinných sklepů. Pořadatelé si pro návštěvníky připravili 
nejen dobré víno a bohaté pohoštění, ale také doprovodný kulturní 
program. V něm se představil dětský folklorní soubor Lipinka, který 
po skončení svého vystoupení pozval dětské diváky na stezku s úko-
ly, za jehož splnění čekala na soutěžící sladká odměna.

Během odpoledne a večera se o dobrou náladu starala cimbálová 
muzika folklorního souboru Lipina, mužský sbor Marýnka za dopro-
vodu pana Lukeše s harmonikou a také agentura Tarock, která zajis-
tila ozvučení a  reprodukovanou hudbu. Nutno dodat, že všichni 
účinkující se na  akci podíleli bez nároku na  honorář. Poděkování 
patří také sponzorům, městu Vracov za  poskytnutí prostředků pro 
vytvoření zázemí a firmě Tirex za dodání propagačních materiálů.

Poděkování patří všem, kteří se na akci podíleli a pomohli oboha-
tit vracovský kalendář o další společenskou akci.

Martin Lunda

STAVĚNÍ	MÁJE
Letošní obecní máj měřil bezmála osmat-

řicet metrů, stavělo ho čtyřiadvacet párů 
silných rukou. Pěkně po staru, za pomoci 
dřevěných pltí, a jak se sluší a patří v pracov-
ních krojích. Pro návštěvníky této akce bylo 
připraveno zázemí v podobě nově zakoupe-
ného velkokapacitního stanu, s jehož poříze-
ním pomohla dotace ze Státního zeměděl-
ského intervenčního fondu. Konkrétně šlo  
o částku 274.000 Kč, kdy s  vyřízením vypo-
mohla Místní akční skupina Kyjovské Slovác-
ko v  pohybu. Po celé dopoledne vyhrávala 
ve stanu cimbálová muzika Prameň, připra-
vena byla i ochutnávka vín od místních vina-
řů a nechybělo ani drobné občerstvení. 



29

ZE	SPORTU
Národní	házená	
Pohár	ČR	dorostenek	ve	Vracově	21.	6.	–	23.	6.	2024	

Ve spolupráci s Městem Vracov jsme po dvou letech opět pořádali 
závěrečný turnaj mládeže, tentokrát v kategorii dorostenek. Do tur-
naje se probojovala družstva z druhých míst v oblastních soutěžích: 
Sokol Tymákov (Západočeská oblast), KNH Litvínov (Severočeská 
oblast), KNH Spoje Praha (Středočeská oblast), Sokol Krčín (Výcho-
dočeská oblast), TJ Chropyně (Severomoravská oblast) a  TJ Sokol 
Vracov (Jihomoravská oblast). Hrálo se každý s každým 2 x 30 minut. 

V  pátek dopoledne jsme v  zahajovacím zápase narazili na  favo-
rita turnaje a pořádně jsme ho potrápili. Po pěti minutách to bylo 
0:3 a  nevypadalo to dobře. Hodně nám chyběla Radana Břečková, 
která páteční zápasy nehrála. Pak se zlepšila se obrana, branku 
téměř zamkla Sandra Koutná a Tymákov už do poločasu vstřelil jen 
jednu branku. Nám se podařilo výsledek otočit na poločasových 5:4. 
V útoku se děvčata příliš spoléhala na bojovnici Amálii Varmužovou 
a jejích 8 branek na výhru nakonec nestačilo. Po šedesáti minutách 
hry byl na ukazateli stav 10:9 pro Tymákov.

V odpoledním programu bylo naším soupeřem družstvo TJ Chro-
pyně. Družstva se střídala ve vedení a poločas skončil 11:10 pro Vra-
cov. V brance to Sandře Koutné moc nešlo, a tak musel přidat útok. 
Vedení jsme v závěru druhé půle navýšili až na 4 branky a bylo hoto-
vo (23:20). Hrálo se v pekelném vedru. Lví podíl na výhře měla opět 
Amálie, autorka 19 branek. Další střelkyně Kozumplíková 2, Snáše-
lová 2.

Ve třetím sobotním zápase nás čekalo družstvo Krčína, které oba 
páteční zápasy vyhrálo. První dva zápasy se hrály v  dešti, a  tak se 
hrálo na mokrém povrchu a příjemnější teplotě než v pátek. V úto-
ku už nastoupila Radana Břečková a její dravost vylepšila hru útoku 
a obávaného soupeře jsme jednoznačně porazili 24:12 po poločase 
13:9 (Varmužová 8, Břečková 8, Snášelová 6, Kozumplíková 2)

V  posledním pátečním zápase jsme hráli s  družstvem Litvínova 
a po celý poločas jsme se trápili a dostávali laciné branky. Dvoubran-
kové poločasové vedení (14:12) se podařilo navýšit na  konečných 
26:20 (Varmužová 19, Břečková 3, Snášelová 3, Kozumplíková 1). Tato 
výhra nám zajistila druhé místo, protože další možnosti nedělních 
výsledků už byly z kategorie zázraků.

Nedělní utkání s KNH Spoje Praha už nic neřešilo. V prvním zápa-
se smetl Tymákov naše naděje na první místo výhrou nad Krčínem 
42:10 (při jakékoliv výhře Krčína bychom se posunuli na první mís-
to). Děvčata vyhrála nad posledním družstvem turnaje 25:7 (11:4).

Vzhledem k tomu, že družstvo tvořilo jen 5 děvčat v dorostenec-
kém věku a ostatní děvčata jsou ještě starší žákyně, je druhé místo 
úspěchem. 
Tabulka	PČR:
Sokol Tymákov 119:51 10b. 
TJ Sokol Vracov 107:69 8b.
Sokol Krčín 90:117 6b.
TJ Chropyně 81:80 4b.
KNH Litvínov 87:120 2b.
KNH Spoje Praha 55:102 0b.
Výsledky:
Vracov – Tymákov 9:10 (5:4)
Vracov – Chropyně 23:20 (14:10)
Vracov – Krčín 24:12 (13:9)
Vracov – Litvínov 26:20 (14:12)
Vracov – Praha 25:7 (11:4)

Horní řada zleva trenér Libor Bulička, Adele Drugová, Natálie Snášelová, Nikola Letovská, 
Carla Andrea Nejezchlebová, Amálie Varmužová, trenérka Alžběta Fridrichová, dole Radana 
Břečková, Kateřina Salvová, Inka Polášková, Krystyna Dolenko, Helena Kozumplíková, San-
dra Koutná

Kromě poháru a medailí za druhé místo získala děvčata i indivi-
duální ocenění. Trenérská dvojice Vracova vybrala nejužitečnější 
hráčku Radanu Břečkovou. Podle hodnocení trenérů (vlastní druž-
stvo nehodnotí) byla vyhlášena na všech postech jako nejlepší vra-
covská děvčata. Ceny předávala senátorka okresu Hodonín paní Eva 
Rajchmanová a starosta města Vracova Petr Fridrich

Sandra Koutná nejlepší brankářka turnaje
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Kateřina Salvová nejlepší obránkyně turnaje Amálie Varmužová nejlepší útočnice a střelkyně turnaje

V sobotu se po skončení programu Poháru hrál pouliční turnaj v házené:

Pár fotek ostatních kategorií:

Starší žačky přeborník Jihomoravské oblasti – na MČR 6. místo Družstvo mladších žáků 2. místo v Jihomoravské oblasti
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Nábor v září 

Mladší přípravka v Brně

PŘÍPRAVKA NÁRODNÍ HÁZENÉ
Mladší	přípravka (děvčata a chlapci do 7 let) nemá ve Vracově ješ-

tě tak dlouhou historii, přesto jsme v průběhu tohoto školního roku 
zvládli poskládat až tři různé týmy. 

Vzhledem k  tomu, že děti ještě nejsou většinou schopné hrát 
klasickou národní házenou a naučit se pravidla, učí se na trénincích 
úplné základy	–	chytání,	správné	házení,	postřeh,	střelbu,	spolu-
práci	s ostatními	na hřišti	i základní	návyky	potřebné	pro	národní	

házenou.	Při	zápasech	pak	hrají	s výrazně	jednoduššími	pravidly 
a menším počtem hráčů – s jedním brankařem a třemi hráči v poli, 
kteří současně útočí i brání. Velkou výhodou je jednoduchost a rych-
lost hry, děti zápasy baví, užívají si první góly a vítězství, učí se i pro-
hrávat. 

V Jihomoravské oblasti, kde naše děti v tomto školním roce soutě-
žily, jsme se rozhodně neztratili a obsadili jsme celkové druhé místo.

Nábor v září

Přípravka národní házené
Mladší přípravka (děvčata a chlapci do 7 let) nemá ve Vracově ještě tak dlouhou historii,
přesto jsme v průběhu tohoto školního roku zvládli poskládat až tři různé týmy.
Vzhledem k tomu, že děti ještě nejsou většinou schopné hrát klasickou národní házenou
a naučit se pravidla, učí se na trénincích úplné základy – chytání, správné házení, postřeh,
střelbu, spolupráci s ostatními na hřišti i základní návyky potřebné pro národní házenou. Při
zápasech pak hrají s výrazně jednoduššími pravidly a menším počtem hráčů – s jedním
brankařem a třemi hráči v poli, kteří současně útočí i brání. Velkou výhodou je
jednoduchost a rychlost hry, děti zápasy baví, užívají si první góly a vítězství, učí se i prohrávat.
V Jihomoravské oblasti, kde naše děti v tomto školním roce soutěžily, jsme se rozhodně
neztratili a obsadili jsme celkové druhé místo.
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Jaroslav	Mikeš:	První	závod	s	BMW	M3	E30	na	Ecce	Homo	Šternberk
Od 31. května do 2. června 2024 se ve Šternberku konal prestižní 

evropský závod Ecce Homo. 
Tento závod, známý svou náročnou tratí a  silnou konkurencí, 

absolvoval i náš rodák z Vracova Jaroslav Mikeš. Dvojnásobný mistr 
Evropy se rozhodl tento závod využít především jako testovací jízdu 
pro svůj nový vůz BMW M3 E30, který nedávno dokončil.

V  mistrovství Zóny střední Evropy historických vozů vybojoval 
druhé místo a v Mistrovství České republiky historických vozů se stal 
nejrychlejším historickým vozem a zvítězil absolutně.

Další testování nového vozu proběhne na  závodech Vrbenský 
vrch, které se konají v  rámci Mistrovství České republiky. Dále má 
Jarda v  plánu zúčastnit se dvou významných evropských závodů: 
ve Slovinsku v Ilirské Bistrici a v Chorvatsku na závodě Buzetski dani. 

Držme palce Jaroslavu Mikešovi, ať ho nové BMW M3 E30 dovede 
k dalším úspěchům.

Karla Mikešová

Počasí však testování příliš nepřálo. Často pršelo a trať byla mok-
rá, což komplikovalo přesné nastavení a  vyzkoušení nového vozu. 
V sobotu se Jarek kvalifikoval z tréninkových jízd do nedělního závo-
du, technika i řidič vydrželi náročné podmínky.

V neděli Jarek absolvoval první závodní jízdu na mokré trati, což 
vyžadovalo maximální opatrnost a precizní ovládání vozu. Konečně 
při druhé závodní jízdě se počasí umoudřilo a  trať oschla, což mu 
umožnilo nasadit suché pneumatiky a více se do nich opřít. Cestou 
do cíle se však musel vypořádat s problémy při řazení, které je jiné 
než na jeho Škodě 130 RS. Přesto se s novým vozem sžil velmi dobře.

Výsledek byl famózní. V  evropském šampionátu historických 
vozů ve 4 kategorii zvítězil Mario Massaglia z Itálie s Osellou PA9/90, 
druhé místo obsadil Reinhard Sonnleitner z Rakouska s rychlým VW 
Rallye Golf. Jarek se ukázal jako nejrychlejší Čech a dojel si se svým 
BMW M3 E30 pro třetí místo.

STOLNÍ	TENIS	NA	VZESTUPU!
Pokud máme hodnotit uplynulou sezonu stolních tenistů, nemů-

žeme začít jinak než mládeží, která zažívá ve  Vracově obrovský 
výkonnostní i výsledkový progres. 

Když jsme hodnotili v polovině sezony výborné výsledky a nespo-
čet medailí na okresní a krajské úrovni a rozhodli se začít měřit síly 
i  na  celorepublikové úrovni, rozhodně jsme nečekali, že budeme 
prakticky záhy získávat medaile i z těchto akcí. Obzvlášť když je kon-
kurence ve stolním tenise opravdu obsáhlá – posuďte sami:
V okrese	Hodonín	(BTM C – bodovací turnaj mládeže kategorie C) 

je celkem registrováno v pěti kategoriích (U11, U13, U15, U17 a U19) 
cca 180 dětí. Dle počtu získaných bodů z turnajů ze všech kategorií 
nám patří druhé místo za jedním z největších klubů v České repub-
lice – SKST Hodonín. 

Žebříčkové umístění naší mládeže v okr. Hodonín: 
U11 chlapci –  Mikulčík	Adam	2., Novák Šimon 10.,  

Ondrůšek Jakub 27. 
U11 holky –  Šlampová	Tereza	3., Šlampová Lucie 6.,  

Mikulčíková Michaela 14.
U13 kluci –  Luňák	Jakub	4., Hanák Šimon 7.,  

Halili Christopher 10., Mička Kristian 20.
U15 kluci –  Fišer	Martin	15., Chmelíček Marek 19.,  

Mička Viktor 31-40., Sedlák Ondřej 41-50.
U15 holky –  Uherková	Lucie	5., Studénková Šárka 7.,  

Sedlářová Eliška 9.
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V Jihomoravském	kraji (BTM B) se věnuje mládeži a jezdí s nimi 
na turnaje mládeže celkem 44 klubů (z celkového počtu 155). Počet 
registrovaných dívek a chlapců je cca 950. V hodnocení klubů jsme 
po této	sezoně	na fantastickém	devátém	místě!	
Žebříčkové umístění naší mládeže v Jmk:
U11 holky  – Šlampová	T.	4., Šlampová L. 8., Mikulčíková M. 35.
U11 kluci  – Mikulčík	A.	7., Novák Š. 41.
U13 kluci  – Halili	Ch.	36., Luňák J. 38., Hanák Šimon 42.
U15 holky  – Uherková	L.	6., Studénková Š. 14., Sedlářová Eliška 16.
U15 kluci  – Chmelíček	M.	60., Fišer M. 68.

Celorepublikových turnajů (BTM A) se účastní zpravidla jen 100-
200 nejlepších z každé kategorie, což je celkem 750-800 holek a klu-
ků z  cca 175 klubů. Celkový počet registrované mládeže (U11-U19) 
v ČR je 6449! Konkurence je tedy obrovská.

V  kategorii U11 Tereza Šlampová zakončila sezonu na  vynikají-
cím 16. místě v  ČR, což je vzhledem k  tomu, že jsme se zapojili až 
do druhé poloviny turnajů, vynikající umístění. Tereza potvrdila ros-
toucí formu a z posledního turnaje v Plzni přivezla z hlavní soutěže 
dokonce bronzovou medaili!

Lucie Šlampová obsadila v žebříčku ČR 32. místo. Po redukci o hol-
ky, které odchází do vyšší věkové kategorie, začne příští sezónu jako 
č. 15! Lucka má téměř 9 let a bude v této kategorii startovat ještě dva 
roky. Pokud vydrží, má na  to se v  budoucnu usadit v  republikové 
špičce.

Adam Mikulčík bohužel nemohl pro zranění nastoupit do posled-
ního plzeňského turnaje, a tak si nepřipsal žádné další body k před-
chozím. Nicméně konečné 53. místo a fakt, že bude stejně jako Luc-
ka Š. v této kategorii startovat ještě dva roky, dávají předpoklad, že 
se může pohybovat mezi nejlepšími. Po  redukci žebříčku vstoupí 
Adam do nové sezony z nadějného 21. místa.

V  U13 jsme letos na  celostátní turnaj vyrazili jenom jednou  
do  Hustopečí, a  tak se do  žebříčku probojoval pouze Jakub Luňák  
na 121. příčku.

Lucie Uherková skončila v celostátním žebříčku U15 na 84. místě 
a vzhledem k tomu, že jsme se taktéž zúčastnili pouze jednoho BTM 
A v Hluku, tak nemůžeme být nespokojení.

Příští rok naskočí do  turnajů další děti z  naší základny, které se 
letos zatím jen připravovaly na trénincích. Koncem srpna proběhne 
celodenní soustředění všech našich trenérů pod taktovkou men-
tora českého stolního tenisu a hlavního trenéra projektu Hledáme 
budoucí olympioniky pana Aleše Svitáka. Je to jeden z dalších kroků, 
které podnikáme v oblasti vzdělávání našich trenérů, jimž patří vel-
ké poděkování za jejich práci. Díky! 

Okresní turnaj BTM C u nás ve Vracově. Zleva: Jakub Ondrůšek, Adam Mikulčík, Michaela Mikulčíková, Christopher Halili, Ondřej Sedlák, Kristian Mička, Martin Fišer, Šárka Studénková, 
Viktor Mička, Eliška Sedlářová, Lucie Šlampová, Lucie Uherková, Tereza Šlampová, Jakub Luňák

Republikový turnaj BTM A Plzeň. Zleva: Adam Mikulčík, Lucie Šlampová, Tereza Šlampová



34

V R A C O V S K Ý  z p r a v o d a j

Množí se nám žádosti o přijetí další mládeže do tréninků. Od září 
budeme schopni přijmout několik dětí ve  věku 5-8 let. Další starší 
děti bohužel aktuálně nemůžeme přijmout – při současném vyme-
zeném čase pro trénink 2x týdně nejsme schopni více navýšit kapaci-
tu. Sledujte naše facebookové	stránky	TJ	Sokol	Vracov	-	stolní	tenis 
nebo klubové webové	 stránky	www.pinecvracov.cz,	 kde budeme  
v případě uvolnění místa ihned informovat.

Mládež TJ Sokol Vracov stolní tenis sezóna 2023/2024

Vánoční vzpomínkový turnaj dospělých s pozvanými hosty z TJ Sokol Bučovice (2023)

Víte	že…?
…stolní tenis má jednu z nejpočetnějších základen v České repub-

lice. Celkový počet aktivních členů sdružených v asociaci činí okolo 
28  000. Členové jsou organizováni v  celkem 1  255 klubech po  celé 
České republice a je to dvanáctý nejrozšířenější sport v ČR! Na celém 
světě je pak stolní tenis šestým nejpopulárnějším sportem. Hraje se 
v 220 zemích světa a nejvíce hráčů a fanoušků má, jak je všeobecně 
známo, na asijském kontinentu. 
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Soutěže	dospělých
Sezóna dlouhodobých soutěží dospělých skončila pro vracovské 

stolní tenisty vcelku úspěšně.
V  kategorii dospělých se hraje turnajů minimum a  startují tak 

ve  čtyřčlenných družstvech v  rozsáhlém počtu soutěží, ze kterých 
jako týmy postupují a  sestupují způsobem, který je běžný třeba 
ve fotbale.

V ČR je nejvyšší soutěž Extraliga. Následuje 1. liga, 2. liga, 3. liga, 
poté Divize, Krajská soutěž I. třídy (zde hraje náš A  tým), Krajská 
soutěž II. třídy, Okresní liga (B tým), Okresní přebor (C tým), Okresní 
soutěž (D tým) a Okresní základ (E tým).

A tým po loňském postupu z KS II startoval v KS I a měl ambice 
opět nejvyšší – postup do divize. V tabulce po základní části skončil 
na druhém místě za Moravským Krumlovem s bilancí 19 výher, jed-
nou remízou a dvěma porážkami. Do play-off postupovaly čtyři týmy 
a v semifinále jsme se utkali v derby s SKST Dubňany, kterým patři-
la třetí příčka. Po remíze 9:9 na půdě soupeře jsme v odvetě využili 
výhodu domácího prostředí a po výsledku 12:6 postoupili do finále 
play-off druhé nejvyšší krajské soutěže. V něm nás čekal velmi silný 
soupeř z  Moravského Krumlova. Venkovní utkání skončilo po  čty-
řech hodinách 10:8 pro domácí. Do  domácí odvety jsme tak šli  
s vědomím, že celkové vítězství a postup do vyšší soutěže nám zajistí 
pouze výhra 11:7 a vyšší. Bezmála 50 diváků sledovalo téměř čtyřho-
dinový atraktivní zápas s konečným výsledkem 9:9. Postup tak slavil 

FC	VRACOV	z.s.	sezona	2023/2024	skončila,	
nyní	k	jednotlivým	týmům:

soupeř, druhé místo však bereme – soupeř byl lepší. Příští rok zku-
síme bojovat o postup znovu ve stejné základní sestavě (Pavel Nikl, 
Lukáš Masařík, Michal Vašík a David Novák).

Béčko ukončilo sezonu na  slušném třetím místě. Vyhráli 13x, 
třikrát remizovali a  pětkrát okusili hořkost porážky. Tahounem  
a kapitánem týmu byl Ondřej Studnička, další páteře tvořili Franti-
šek Koutný, Miroslav Trcala, Vladislav a Matěj Borutovi a Jan Bábík. 

C tým ve  složení Radomír Šnajdr, Michal Šnajdr, Petr Dočkálek, 
Matěj Bednařík a Jan Bábík splnil očekávání a umístil se v polovině 
tabulky na pátém místě. 

Družstvo D obsadilo parádní druhou pozici v  okresní soutě-
ži. Základ tvořili Monika Nováková, Miroslav Vašík, Kamil Gablas  
a Pavel Růčka.

V loňské sezoně nově vzniklé Éčko bylo založeno především jako 
družstvo, ve  kterém nabírá zkušenosti naše mládež a  hráči, kte-
ří nově začali hrát. Pavla Šlampu a  Martina Ondrůška nejčastěji 
doplňovali z řad mládeže Lucie Uherková, Tereza Šlampová, Šimon 
Hanák, Marek Chmelíček, Jakub Luňák a Eliška Sedlářová. 

Děkujeme všem partnerům za  sponzorské dary. Díky všem, kdo 
se jakkoliv podílí na chodu klubu.

Sledovat nás můžete na  Facebooku, Instagramu, YouTube nebo 
TikToku a na našich webových stránkách pinecvracov.cz. 

Za TJ Sokol Vracov - stolní tenis David Novák

Muži FC Vracov okresní přebor: stojí zleva Bábík Martin, Mlček Ros-
ťa, Vrážel Filip, Gaspar Tomáš, Loprais Pavel, Goliáš Darek, Svoboda 
Matěj, Loprais Jan, Otepka Staňa, Zálešák Adam. Dole zleva Říha Vít, 
Fridrich Filip, Knee Radek, Klimek Hynek, Rotrekl Sam, Čožík Martin. 
Chybí Šebesta Josef, Půček Karel, Polanský Tomáš, Ondřej Zmeškal 
a Říha Lukáš. (trenér Ivo Gaspar, vedoucí týmu Loprais Pavel st.)

I. mužstvo - V jarní části sezony mělo po prvních třech vyhraných 
zápasech s mužstvy St. Poddvorova, Vlkoše a Petrova nepříjemnou 
šňůru 5 utkání bez bodu. Chytilo se až v zápase s Radějovem, který 
jsme vyhráli 5:1, a  ve  kterém hrálo za  hosty několik starších hráčů 
z vyšších soutěží. Do tohoto utkání získal Radějov na jaře 18 bodů, 
naši borci jen 9. Na  našich hráčích byla ale vidět zvýšená touha 
po vítězství. Tu se nám podařilo přenést i do dalšího utkání, kdy jsme 
porazili Zarazice 3:0. V domácím zápase s Velkou nad Veličkou jsme 

doplatili na  nezvládnutý vstup do  utkání, a  i  přes bojovný výkon 
v  druhém poločase se nám skóre už nepodařilo otočit a  prohráli 
jsme 3:4. Následující prohra s Hroznovou Lhotou „B“ patřila do kate-
gorie zápasů, na které je nejlépe ihned zapomenout. Utkání rozho-
dl hattrikem domácí střelec Richard Slovák. Naštěstí, v posledním 
domácím zápase s Kněždubem jsme se s příznivci dokázali po sluš-
ném výkonu rozloučit vítězstvím 4:2 a celkově tak zakončili náš prv-
ní rok v Okresním přeboru na 5. místě tabulky. A příští rok kopeme 
ligu!!! Neboť okresní přebor se bude jmenovat 8. liga dospělí OFS 
Hodonín
Tabulka	celková	muži	Okresní	přebor	sezona	2023/24
Rk. Družstvo Záp.  Skóre Body
 1. Bukovany POSTUP 26 24 1 1 114:17 73
 2. Dambořice 26 23 2 1 105:13 71
 3. Velká nad Veličkou 26 19 1 6 82:43 58
 4. Bzenec ,,B'' 26 12 3 11 56:53 39
 5. Vracov 26 12 2 12 52:55 38
 6. Radějov 26 11 1 14 43:68 34
 7. Hroznová Lhota ,,B'' 26 10 2 14 42:68 32
 8. Starý Poddvorov 26 10 2 14 38:65 32
 9. Kněždub 26 9 3 14 36:52 30
 10. Dubňany ,,B'' 26 9 3 14 66:64 30
 11. Násedlovice 26 8 6 12 58:60 30
 12. Vlkoš SESTUP 26 9 2 15 68:86 29
 13. Petrov SESTUP 26 6 4 16 38:84 22
 14. Zarazice SESTUP 26 2 4 20 32:102 10

Starší dorost - krajský přebor - Bzenec/Vracov : stojí zleva Šafář 
Jiří trenér, Loprais Jakub, Podhorský Adam, Loprais Jan, Stanislav  
Ondřej, Hynčica Tomáš, Londin Lukáš, Mívalt Matyáš, Londin Michal, 
Píštěk Antonín asistent. Dole zleva Motáň Jonáš, Pres David, Šlampa 
Marek, Němeček Šimon, Juřík Adam, Klimek Vojta, Ludva Hynek, 
Frelich Jakub, Klimek Hynek, Štván Štěpán, Vajdík Michal.Muži jaro 2024
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Starší dorost - po  neúspěšné podzimní části jsme doufali, že se 
kolektiv dá dohromady, v zimní přípravě zabere a pokusí se na jaře 
uhrát lepší výsledky a  zachránit se v  soutěži. Bohužel tréninková 
morálka dorostu byla u  některých hráčů špatná, což se projevilo 
také na souhře a celkovém projevu v utkáních. Po celou dobu sou-
těže jsme se pohybovali na čáře sestupu a na většinu soupeřů jsme 
nestačili. Tým jsme museli v  každém zápase doplňovat několika 
hráči mladšího dorostu. Vázla nám souhra a  dopouštěli jsme se 
velkého množství chyb. Zachránit v  soutěži jsme se mohli v  závě-
ru sezony, kdy jsme hráli několik utkání s  potencionálně slabšími 
družstvy. Podařilo se nám vyhrát jen dvě, v Medlánkách 2:1 a doma 
s Bystrcí 4:2. O našem sestupu tedy nakonec rozhodla domácí remí-
za s nejslabším soupeřem z Kyjova 1:1 ve druhém jarním kole. Přes 
drtivou převahu a množství šancí jsme nedokázali nastřílet více bra-
nek a  nakonec jsme byli rádi za  tu remízu. V  posledním kole nám 
ještě svitla naděje, ale to bychom museli vyhrát v Soběšicích. Hoši 
bohužel utkání nezvládli a  o  našem sestupu ze soutěže rozhodla 
prohra v poslední minutě 2:1. Střelci: Vajdík Michal 20, Mívalt Maty-
áš 9, Gasnárek Štěpán 6, Juřík Adam 2, atd. Postup do Divize (nově  
3. dorostenecká liga): 1. FC Kuřim 30 26 2 2 136:21 80 bodů, mimo-
řádný postup ze 2.místa Boskovice/Letovice 75 bodů, 8. místo B. 
Ratíškovice 41 bodů, 10. místo Veselí /Strážnice 39 bodů SESTUP  
14. Soběšice 21 bodů , 15. Bzenec/Vracov 30  6  2  22  48:123 20 bodů  
a  16. Kyjov 10 bodů Ze staršího dorostu odchází do  mužů Klimek 
Hynek, Londin Lukáš a Vajdík Michal (Bzenec).

Mladší dorost-krajský přebor-Bzenec/Vracov: stojí zleva Píštěk 
Antonín trenér, Loprais Jakub, Podhorský Adam, Loprais Jan, Londin 
Michal, Štván Štěpán, Juřík Adam, Vopravil Lukáš, Šafář Jiří asistent, 
dole zleva Motáň Jonáš, Klimek Vojta, Ludva Hynek, Zábranský 
Jakub, Dvořan Jan, Paták Jonáš, Marek Lukáš, Fridrich Tomáš a dole 
Pres David. Chybí Štěpán Gasnárek.

Mladší dorostenci si v  krajském přeboru vedli celkem slušně, 
o čemž svědčí jak 9. místo se 43 body, tak vyrovnaná bilance výher 
a  proher, ale také jejich zlepšený herní projev. S  předními týmy 
jsme sice prohrávali, ale polovinu tabulky jsme po  dobrých výko-
nech dokázali porazit. Po celou sezonu pomáhali mladšímu dorostu  
i kluci ze žáků, a když nemohli hoši ročníku 2009, oslovili jsme klu-
ky 2010 a ti se v manšaftu vůbec neztratili a podávali dobré výkony. 
Střelci: Gasnárek Štěpán 13 branek, Juřík Adam 11, Tom Fridrich 9, 
Prokeš David 8, Kuba Frelich a  Štěpán Štván 6, Jonáš Paták (2010) 
5 branek. Je velká škoda, že starší dorost neudržel krajský přebor, 
neboť v mladším dorostu máme hráče, kteří by si tuhle soutěž určitě 

zasloužili. Uvidíme, zda se nám v 1. třídě (nově 5. liga starší dorost 
JmKFS(C) bude dařit a  zkusíme opět vykopat krajský přebor (nově  
4. liga staršího dorostu JmKFS).
Postavení v  tabulce: 1. místo Boskovice/Letovice 82 bodů, 2. místo 
Kuřim 80 bodů, 3. B.Ratíškovice 70 b, 5. Veselí /Strážnice 60 b, 9. Bze-
nec/Vracov 30 12 7 11 74:86 43 bodů, 14. Kyjov 19 b.

Starší žáci Bzenec/Vracov – 1. třída sk. B krajské soutěže zleva: Tre-
nér a  vedoucí týmu Roman Hrabec, Jáchym Baťka, Tomáš Hrabec, 
Filip Fridrich, Tadeáš Frelich, Robin Poláček, Arťom Anaňjev, David 
Prokeš, Šimon Poula, Lukáš Vopravil a trenér David Prokeš. Vepředu: 
Jonáš Paták, Lukáš Marek, Jakub Zábranský, Jan Dvořan a Dominik 
Eliáš. Na fotce chybí: Vojtěch Prachař a Vilém Havrda.

Starší žáci neudrželi podzimní 3. místo v tabulce. Na jaře se klu-
kům dařilo hůře. Trénovali třikrát týdně střídavě na hřištích ve Bzen-
ci a Vracově. Po odehrání mistrovských utkání 1. třídy krajské soutě-
že se náš sdružený tým Bzenec/Vracov umístil na 5. místě se ziskem 
39 bodů a skórem 64:54. Nutno dodat, že v závěru soutěže jsme ztra-
tili body z  důvodu zranění několika stěžejních hráčů. V  soutěžním 
ročníku 2023/24 jsme odehráli 26 zápasů, z  toho 11 výher, 6 remiz 
a  9 proher. Dále někteří starší žáci nastupovali i  v  zápasech mlad-
šího dorostu. Postup do krajského přeboru (nově Krajská liga starší 
žáci JmKFS ) si vybojovaly Hustopeče, sestupují 3 týmy Dambořice, 
Křenovice/Újezd a V.Bílovice/Zaječí

Mladší žáci Bzenec/Vracov stojí zleva Bábík Martin trenér golma-
nů, Bábík Olin trenér, Toman Ondřej, Lunga Jaroslav, Šafář Kryštof, 

Dorost starší, jaro 2024

Dorost mladší, jaro 2024
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Grufík Matyáš, Dobešek Michal, Drozdy Michal, Churý Josef, Novák 
Tomáš, Lunga Jaroslav trenér, dole zleva Šafář Matyáš, Marek Štěpán, 
Schneider Mattias, Anaňjev Daniel, Bartoň Daniel, Tomek Lukáš,  
Řezník Vojtěch.

Během sezóny tým mladších žáků čelil několika výzvám, ale 
také ukázal své schopnosti a  potenciál. I  když konečné umístění  
na 11. místě z 14 týmů může naznačovat prostor pro zlepšení, mnoho 
zápasů ukázalo, že tým svou kvalitu má. Navzdory umístění v dol-
ní části tabulky se tým nevzdával a dokázal předvést několik vyni-
kajících výkonů. Například proti týmům Šaratice/Kobeřice, Velké 
Pavlovice/Velké Bílovice. Tyto zápasy patřily mezi nejlepší výkony 
týmu. Kluci prokázali skvělou spolupráci, efektivní útoky a pevnou 
obranu, což vedlo k výhrám nebo velmi vyrovnaným utkáním. Tyto 
zápasy ukázaly potenciál týmu a naději do budoucna. Naopak nej-
horší zápas byl proti Kyjovu. Tento zápas se ukázal jako největší 
výzva sezóny. Kluci měli potíže jak v  obraně, tak v  útoku, což ved-
lo k  vysoké prohře. Realizační tým pod vedením trenérů Oldřicha 
Bábíka, Jaroslava Lungy a trenéra brankářů Martina Bábíka pracoval 
na  zlepšování schopností hráčů a  jejich týmové spolupráce, což se 
nám dařilo. Po skončení sezóny se tým Bzenec/Vracov zúčastnil tur-
naje ve Vacenovicích, kde z šesti týmů obsadili 4. místo.
V tabulce: 1. místo Modřice/Rajhrad 68 b., 2. místo Kyjov 64 bodů,  
3. Slavkov u Brna 61 b., 11. Bzenec/Vracov 26 8 2 16 60:82 26 bodů.

PŘÍPRAVKY BZENEC/VRACOV
V minulé sezoně jsme měli v okresních soutěžích tři družstva pří-

pravek. Jedno družstvo starší přípravky – trenéři: Jirka Dolan a Laďa 
Moudrý, dvě družstva mladších přípravek- trenéři Martin Londin,Lu-
káš Vrána a Lukáš Londin , mimo soutěž funguje také mini přípravka 
nejmenších fotbalových adeptů vedená Janem Kyjovským, která 
hrála přátelské zápasy a turnaje. U přípravek nejde o výsledky, ale  
o to, aby se kluci postupně naučili fotbalovým dovednostem, soužití 
v  kolektivu se spoluhráči a  respektu k  protihráčům a  samozřejmě, 
aby nedělali neplechu, ale hlídejte to !? No, a přece každá výhra potě-
ší. Po soutěži odehrají naše přípravky několik pohárových turnajů ' 
a hajdy na prázdniny. Na konci prázdnin se znovu sejdeme.

Pro ty, kdo neví, všechny mládežnické týmy trénují střídavě jeden 
týden ve Vracově, druhý ve Bzenci. Takto se snažíme dělit i mistrov-
ská utkání. V nastávající sezoně budou všechna mládežnická druž-
stva hrát pod názvem Bzenec. Jelikož divizní týmy nesmí mít od nové 
sezony sdružená družstva mládeže, ale musí mít svých 4 nebo 5 mlá-
dežnických družstev. Takže děti jdou na roční přestup do Bzence, to 
máme ošetřené ve smlouvě, pak se vrátí zpět, ale pořád jsou členy 
FC Vracov z.s. Výkonné výbory Bzence a Vracova budou spolu jednat 
a připravovat budoucí možné spojení obou klubů.
Zahájení soutěží: muži a dorost 10. - 11. 8., žáci 17. - 18. 8., přípravky 
25. 8.
Přejmenování soutěží dospělých: Divize - 4. liga, Krajský přebor -  
5. liga, I.A - 6. liga, I.B - 7. liga, OP - 8. liga, III. tř. – 9. liga atd. Nově 
přejmenovány budou také mládežnické soutěže.

Martin Kordula přestupuje z  Baníku Ratíškovice do  FC Vracov  
a možná pomůže i „Lopin“.

Za FC Vracov Kudlík Jiří

Přípravka – všichni

Jaro 2024 Bzenec – Vracov

Starší žáci
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Keramické Foto s.r.o.

Regionální výrobce fotokeramiky 
(velkoobchod a maloobchod)

- Keramické fotograe
  na pomník

- barevné i černobílé
- obdélníky i ovály, a jiné

- foto na keramiku

objednávky:

keramickefoto@seznam.cz

www.keramickefoto.cz

+420 704 002 146

Provozovna: Hlavní 864/168, 696 04 Svatobořice - Mistřín

• Stabilitu silného zaměstnavatele
• Měsíční příděl cukrovinek zdarma
• Firemní benefity, stravování
• 5 týdnů dovolené
• Nástup možný ihned

NABÍZÍME

tel. 518 398 765
kariera@candyplus.cz

www.candyplus.cz

NABÍZÍMENABÍZÍME

HLEDÁME NOVÉ
KOLEGY A KOLEGYNĚ 

Buďte součástí výroby cukrovinek pro celý svět!

VÝROBNÍ OPERÁTOR  
- obsluha stroje | předák
- 25.000 – 35.000 Kč (dle směnnosti)

OBCHODNÍ REFERENT
MISTR ÚDRŽBY
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Fotovoltaické elektrárny
Tepelná čerpadla    Klimatizace

Energie ze slunce
Přeměňte každý sluneční paprsek na svého 
tichého spojence v boji s rostoucími účty 

za elektřinu.

Úspory za energie
Nevyhazujte peníze „oknem“ za energie, které 

můžete mít díky FVE zdarma.

Ochrana proti výpadku dodávek elektřiny
Zajistěte si stabilní a nezávislou dodávku elektřiny, 
aby vaše domácnost či podnikání mohlo fungovat  

bez přerušení, ať se okolo děje cokoliv.

Pojištění proti budoucímu zdražení
Staňte se imunní vůči neustálému zdražování 
elektřiny a získejte klidný spánek s vědomím, 

že vaše energie je již „zaplacena“.

Energetická soběstačnost
Staňte se pánem své vlastní energie a zajistěte si 

tak nezávislost na dodavatelích energií.

Vysoká spolehlivost a nízké náklady na údržbu
Investujte do řešení, které neustále pracuje 
pro vás, a to s minimální potřebou údržby.

Nevyčerpatelný zdroj energie
Spojte se s přírodou a využijte nekonečnou sílu 
slunce – jde o nejčistší zdroj energie, který nikdy 

„nedojde“.

Klademe maximální důraz na kvalitu realizace,  
záruční i pozáruční servis a dlouholeté zkušenosti v oboru.

Fotovoltaické elektrárny realizujeme již 15 let.

www.sunnypower.cz
Nám. Míru 616, 696 42 Vracov    tel.: +420 604 618 098, +420 777 422 330

e-mail: info@sunnypower.cz
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TAKOVÉ	TO	BÝVÁVALO…	PAMATUJETE? 
LÉTO	1980	V	JZD	VRACOV



VZPOMÍNÁME	NAD	STRÁNKAMI	
VRACOVSKÉHO	ZPRAVODAJE	

Z	ROKU	1987
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TRÉNOVÁNÍ	PAMĚTI	SE	ZDEŇKEM	GLOZEM
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SVATBIČKA	V UHERSKÉM	BRODU
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STAVĚNÍ	MÁJE	2024


